
Za wiedzą poszły 
realne oszczędności
Uczniowie zyskują cenną wiedzę, 
a szkoła i gmina – oszczędności. 
To najważniejsze efekty konkur-
su „Każdy WAT na wagę złota”, 
w który zaangażowały się wszyst-
kie szkoły z Gminy Kobylnica. 

czytaj str. 5

Nowy most dzięki 
współpracy
Wspólne starania samorządów 
Gminy Kobylnica, Gminy Słupsk 
oraz Nadleśnictwa Leśny Dwór 
pozwolą na przebudowę mostu na 
rzece Słupi w Łosinie. Moderniza-
cja konstrukcji znajdującej się na 
granicy dwóch samorządów ma 
się rozpocząć jeszcze w tym roku. 
Będą to najpoważniejsze prace 
prowadzone do tej pory na obiek-
cie wybudowanym 16 lat temu. 

czytaj str. 3

W NUMERZE:

Nagroda 
dla okriestry
Tegoroczną edycję Gali „Białych 
Bocianów” mile wspominać bę-
dzie Orkiestra Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
Muzycy zostali nagrodzeni przez 
Starostę Słupskiego za propago-
wanie twórczości klasycystycznej 
w środowiskach wiejskich.

czytaj str. 3

LIPIEC 2018
Nr 7 (162) 
EGZEMPLARZ 
BEZPŁATNY

Zabrzańska przygoda 
młodych siatkarek
Zakończył się XXIV Finał Mi-
strzostw Polski Kinder+Sport. 
Trwający przez cały lipcowy 
weekend turniej był największą 
imprezą minisiatkówki w Europie. 
W Zabrzu wystartowały także re-
prezentantki UKS Piasta Kobylni-
ca. Nasze dziewczyny, Kinga Ję-
chorek i Nikola Łukomska, zajęły 
w nim ostatecznie 13 miejsce.

czytaj str. 16

Nowoczesny sprzęt dla 
strażaków – ochotników
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Rada Gminy Uchwaliła
19 lipca  2018r
 
Porządek sesji:
1. Otwarcie LVIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:       
1)   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2)  o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2018 rok,
3) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kobylnica od dnia 1 lipca 2018 roku,
4  zmiany uchwały Nr XXIV/323/2008 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 lipca 2008 roku,
5) zmiany uchwały Nr LIII/442/2018 z dnia 29 marca 2018r. w sprawie podziału Gminy Ko-

bylnica na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych 
w każdym okręgu,

6) zmiany uchwały Nr LIII/443/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 marca 2018r. w sprawie 
podziału Gminy Kobylnica na stałe obwody głosowania, 

7) ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Kobylnica,

8) przyjęcia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawa-
nia nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy 
oraz obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kobylnica,

9)  kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli placówek oświatowych za ich osią-
gnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej, w tym realizacji zadań 
związanych z zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w czasie zajęć organizowanych przez 
placówkę oraz realizacji innych zadań statutowych placówek, dla których organem prowadzą-
cym jest Gmina Kobylnica, 

10) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin za-
jęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia ty-
godniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli obowiązujących 
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Kobylnica.\

11) w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby Obra-
chunkowej w Gdańsku.

5. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski i zapytania.  
8. Zakończenie  LVIII sesji Rady Gminy Kobylnica.

Co w prasie piszczy
Sądy z natury rzeczy na-

gród nie stosują. Ich domeną 
jest raczej karanie za nieprze-
strzeganie obowiązujących 
w społeczności norm praw-
nych i zasad moralnych. 
Dlatego też przynajmniej 
połowa klienteli sądów cy-
wilnych a także wszyscy 
skazani wyrokami sądów 
karnych, kochać kapłanów 
Temidy nie mają powodu. 
Bez sprawiedliwych i nieza-
wisłych sądów życie jednak 
stałoby się koszmarem. Choć 
nikt nie neguje potrzeby re-
formowania sądownictwa 
to społeczeństwo wspierane 
przez światową opinię pu-
bliczną domaga się reform 
a nie czystek partyjnych i po-
litycznego nadzoru nad nie-
zależnym orzecznictwem. 
„Wyobraźmy sobie dzień 
w nieodległej przy-
szłości, tak dzien-
nik Washington 
Post maluje nie-
codzienną wizję, 
w której nowy bar-
dzo popularny pre-
zydent USA... ma 
większość w parla-
mencie... i obliga-
toryjnie odsyła na 
emeryturę 40% sę-
dziów federalnych. 
Kongres zatwier-
dza ustawę, wybor-
com tłumaczy się, 
że jest to oczywiste 
i patriotyczne remedium na 
problemy sądów wypełnio-
nych nominatami byłych 
prezydentów... Taki scena-
riusz, pisze dalej Washington 
Post, łatwo odrzucić jako 
zastraszenie. Ale dokładnie 
to dzieje się w Polsce, w ser-
cu cywilizowanej Europy”. 
Gazeta dodaje, że PiS-owski 
plan, „został potępiony przez 
wszystkie międzynarodo-
we instytucje monitorujące 
standardy sędziowskiej nie-
zawisłości...Jeśli polski rząd 
się nie cofnie, sędziowie zo-
staną usunięci a nowy Sąd 
Najwyższy uzależniony od 

polityków rządowych”, do-
daje gazeta. Zgoła więcej 
pewności siebie prezentu-
je członek bawarskiej Unii 
Chrześcijańsko-Społecznej 
i lider chrześcijańskich de-
mokratów Parlamentu Euro-
pejskiego, Manfred Weber, 
którego słowa cytuje Blo-
omberg New. „Europa nie 
odwróci się od narodu pol-
skiego. Jeśli polski rząd nie 
utwierdzi wielkich polskich 
osiągnięć, uczyni to Europa”, 
powiada poseł. Co się sta-
nie, gdy po 3 lipca odejdą 
sędziowie? „Rozpocznie się 
popełnianie przestępstwa 
konstytucyjnego - mówi 
prawnik prof. Marcin Mat-
czak w programie „Tomasz 
Lis.” a jego słowa przytacza 
tygodnik Newsweek - Do-
kona się ono nie wtedy, gdy 

odejdą sędziowie, ale wtedy, 
gdy zostaną powołani na 
to stanowisko nowi. Wtedy 
sytuacja będzie nieodwra-
calna”. Odmienne nieco zda-
nie w tym samym numerze 
Newsweeka prezentuje 
pierwszy wiceprzewodni-
czący Komisji Europejskiej, 
Frans Timmermans. Nie ma 
takiej opcji, powiada polityk, 
żebyśmy zostawili ten temat, 
bo jest za trudny politycznie, 
bo konsekwencje dla UE 
jako dla całości ... byłyby zbyt 
poważne. Choć przyczyną 
wszczęcia procedury wobec 
Polski jest naruszanie zasady 

podziału władzy, to posło-
wie PiS znaleźli swoje wyja-
śnienie dla działań Komisji 
Europejskiej. Euro posłanka 
PiS Jadwiga Wiśniewska jed-
noznacznie stwierdziła, że 
głównym powodem hanieb-
nego ataku na Polskę jest to, 
że nie wyrażamy zgody na 
relokację, na przyjmowanie 
imigrantów. Jej zdaniem za-
stanawiające jest, dlaczego 
Komisja Europejska, a szcze-
gólnie jej wiceszef Frans 
Timmermans, postawiła 
sobie za cel tłumienie pro-
europejskości w Polakach. 
- Polacy to dumny naród. 
Nie życzy sobie, aby w taki 
sposób traktowano waż-
ny kraj członkowski w UE. 
To ciągłe pohukiwanie na 
Polskę, to ciągłe pouczanie, 
staje się naprawdę bardzo 

przykre, zazna-
czyła Wiśniewska 
w swoim wystą-
pieniu, którego 
obszerne frag-
menty przyto-
czył Newswe-
ek. Tymczasem 
Braunschweiger 
Zeitung, co-
dzienna gazeta 
Dolnej Sakso-
nii donosi: Pre-
mier Polski żąda 
„ u s z a n o w a n i a 
narodowej toż-
samości”. Cóż 

jednak wspólnego ma re-
forma sądownictwa z „na-
rodową tożsamością” pyta 
retorycznie gazeta, dodając, 
że w granicach UE żaden 
kraj pod płaszczykiem kwe-
stii tożsamości nie może ro-
ścić sobie prawa do działań 
sprzecznych z fundamental-
nymi założeniami Unii, a do 
nich właśnie należy niezawi-
słość sądów jako filar demo-
kratycznego państwa prawa. 
Ale to przecież Niemcy! my 
wszak wiemy najlepiej, że 
„Sąd sądem a sprawiedli-
wość musi być po naszej 
stronie! Basta!

Sprzątanie pałacu sprawiedliwości.

Zwycięzca tegorocznego koncertu „Premiery” na Fe-
stiwalu w Opolu będzie kolejnym zespołem, który za-
prezentuje się w Kobylnicy. 

Tegoroczną edycję Krajowego Festiwalu Piosenki Polskiej w Opolu 
na długo zapamięta na pewno zespół Tulia. Śpiewające w strojach lu-
dowych dziewczyny to największe zwyciężczynie drugiego dnia festi-
walu. W konkursie "Premiery" ich piosenka "Jeszcze cię nie ma" nie 
miała sobie równych.

Grupę Tulia tworzą młode, ale bardzo doświadczone artyst-
ki z gruntownym muzycznym wykształceniem. To głosy Joan-
ny Sinkiewicz, Dominiki Siepki, Patrycji Nowickiej i Tulii Biczak. 
Koncert zespołu Tulia w Kobylnicy już 25 sierpnia. Szczegółów szukaj-
cie niebawem na stronie internetowej Gminy Kobylnica. 

Uczestniczka zajęć fo-
tograficznych organizo-
wanych przez Gminne 
Centrum Kultury i Promo-
cji  w Kobylnicy, Aleksan-
dra Kozioł została laure-
atką III Ogólnopolskiego 
Konkursu plastyczno-fot-
graficzno-filmowego "Ja" 

Na konkurs pod pa-
tronatem prezydenta 
miasta Słupska Roberta 
Biedronia wpłynęły 183 
prace, a wśród nich cykl 
prac Oli składający się z 5 
zdjęć stworzonych pod 
opieką instruktorki GCKiP p.Anny Bajer. 

Konkurs zorganizował Zespół Szkół Technicznych "Drzewniak" 
w Słupsku.
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Gala „Białych Bocianów”
Tegoroczną edycję Gali „Białych Bocianów” mile wspominać będzie Orkiestra Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy. Muzycy zostali nagrodzeni przez Starostę Słupskiego za propagowa-
nie twórczości klasycznej w środowiskach wiejskich. 

20 czerwca br. w Gościń-
cu u Bernackich w Smoł-
dzinie zorganizowano Galę 
„Białych Bocianów” 2018. 
Uroczystość miała na celu 
uhonorowanie osób zajmu-
jących się twórczością arty-
styczną, upowszechnianiem 
i ochroną dóbr kultury w po-
wicie słupskim. Wręczono 
nagrody finansowe Starosty 
Słupskiego Zdzisława Koło-
dziejskiego i drewniane sta-
tuetki „Białych Bocianów”, 
wykonane przez mistrza 
rzeźbiarstwa Zenona Frąc-
kiewicza.

Galę poprzedziło złoże-
nie kwiatów przy budynku 
na ulicy Adama Mickiewi-
cza 33 w Gardnie Wielkiej 
pod tablicą upamiętniają-
cą działalność i twórczość 
Franciszka Gieresza – nie-
żyjącego malarza z Gardny 
Wielkiej i Smołdzina. Całą 
uroczystość rozpoczął kon-
cert Orkiestry Gminnego 
Centrum Kultury w Kobylni-
cy z charyzmatyczną woka-
listką Anną Chodyną, jak się 
później okazało, muzycy po-
nownie wystąpili w głównej 
roli przed zgromadzoną wi-
downią. Jednak tym razem 

jako laureaci jednej z sześciu 
nagród finansowych przy-
znawanych przez Starostę 
Słupskiego. W ten sposób 
kapituła doceniła ich wkład 
w popularyzowanie muzyki 
klasycznej w środowiskach 
wiejskich.

Orkiestra Gminnego Cen-
trum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy odgrywa waż-
ną rolę w życiu kulturalnym 
Gminy Kobylnica. Funkcjo-
nuje od maja 2012 roku. 

Obecna jest na wielu organi-
zowanych na terenie gminy 
wydarzeniach. Nie znaczy to 
jednak, że aktywność orkie-
stry ogranicza się tylko do 
obszaru Gminy Kobylnica. 
Nieraz reprezentowała ona 
godnie gminę na zewnątrz. 
Jest to jedyna orkiestra 
w całym powiecie słupskim 
funkcjonująca przy ośrod-
ku kultury działającym na 
obszarze wiejskim. Skupia 
znakomitych muzyków, któ-

rymi kieruje Jarosław Nyc, 
a którzy w znaczący sposób 
przyczyniają się do rozpo-
wszechniania kultury wśród 
lokalnej społeczności. 

Organizatorami uroczy-
stości byli: powiat słupski, 
gmina Smołdzino, Gościniec 
u Bernackich, Gminny Ośro-
dek Kultury w Smołdzinie 
i Centrum Edukacji Regio-
nalnej Powiatu Słupskiego.

Piękna wieś
8 gospodarstw zgłosiło się do konkursu „Pięk-
na Wieś”. Jak sama nazwa wskazuje, ma on 
na celu promowanie zagród oraz budynków 
mieszkalnych, które urzekają wyglądem, 
estetyką i dbałością. 

Do organizatorów wpły-
nęło 8 zgłoszeń od wła-
ścicieli nieruchomości, 
którzy poprzez udział 
w konkursowej rywaliza-
cji, chcieli pokazać, z jaką 
dbałością i gustem trosz-
czą się o swoje najbliższe 
otoczenie. 

W ostatnich dniach 
zgłaszające osoby odwie-
dziła komisja konkurso-
wa. Tak, jak w poprzed-
nich edycjach, tak i tym 
razem, oceniała ona es-
tetykę i stan techniczny 
budynków znajdujących 
się w obrębie gospodar-
stwa. Sprawdzano też, 
jak właściciele radzą 
sobie z odpadami, za-
równo przemysłowymi, 
jak i naturalnym. Wresz-
cie, oceniano estetycz-
ne zagospodarowanie 
poszczególnych zagród 
– występowanie drzew, 
trawników i kwiatów. 
Po weryfikacji wszyst-
kich zgłoszonych posesji 
Komisja podjęła decy-
zje o przyznaniu miejsc 
w poszczególnych kate-
goriach:

BUDYNEK 
WIELORODZINNY 
I miejsce – Wspólnota 
mieszkaniowa Reblino 
ul. Kręta 2
ZAGRODA 
NIEROLNICZA
I miejsce- Maria Stani-
sław Owczarek Łosino 
ul. Starowiejska 11
II miejsce- Zofia Palacz 
Sycewice ul. Za Stawem 
1/2
II miejsce- Monika Tade-
usz Gajewscy- Sycewice 
ul. Za Stawem 3/2
III miejsce- Elżbieta 
Czarnuch Widzino 
ul. Rzeczna 20
WYRÓŻNIENIA
Barbara Żurawska Łosi-
no ul. Starowiejska 40
Magdalena Żulińska 
Wrząca 11B
Wspólnota mieszkanio-
wa Sycewice 
ul. Poprzeczna 5
Podsumowanie Kon-

kursu pn. „Piękna Wieś” 
oraz uroczyste wręczenie 
nagród i wyróżnień od-
będzie się podczas Gmin-
nego Święta Plonów – 08 
września 2018 roku w Ko-
bylnicy.

11 kajaków spłynęło rzeką Słupią z Konradowa do Łosina 
do nowo wybudowanej przystani kajakowej.  25 - kilome-
trowa trasa była nie lada wyzwaniem dla osób, które pierw-
szy raz siedziały w kajaku. Ci bardziej doświadczeni również 
musieli wykazać się sprytem i zwinnością. 

- Najtrudniejszy odcinek, bo bardzo wąski z dużą ilością 
drzew i krzaków, to ten z Lubunia do Łosina. To właśnie tam 
wywróciły się 3 kajaki. Wszyscy sobie nawzajem pomagali, 
wodę z kajaków wybierali kapeluszami, butelkami – relacjo-
nuje Agnieszka Malczewska, jedna z organizatorek.

Po skończonym spływie na kajakarzy czekały pieczone 
kiełbaski, herbata, kawa, słodkości... Co prawda zmęczeni 
ale bardzo zadowoleni podsumowaliśmy cały dzień. Było 
dużo adrenaliny, radości, uśmiechu i fajnej zabawy. 

Od wspólpracy do nowego mostu nad Słupią. 
Kolejny krok w kierunku modernizacji przeprawy
Wspólne starania samorządów Gminy Kobylnica, Gminy Słupsk oraz Nadleśnictwa Leśny Dwór 
pozwolą na przebudowę mostu na rzece Słupi w Łosinie. Modernizacja konstrukcji znajdującej się 
na granicy dwóch samorządów ma się rozpocząć jeszcze w tym roku. Będą to najpoważniejsze 
prace prowadzone do tej pory na obiekcie wybudowanym 16 lat temu. 

Zły stan techniczny obiektu, 
który wybudowano w roku 
2002, spowodował podjęcie 
rozmów o jego naprawie. Tym 
bardziej, że most jest ważnym 
elementem szlaku turystyczno 
- rowerowego łączącego Gmi-
nę Kobylnica i Gminę Słupsk. 
Przeprawa jest też często wy-
korzystywana przez leśników. 

- W 2017 roku na zlecenie 
Gminy Kobylnica opracowana 
została kompletna dokumen-
tacja projektowa, niezbędna 
do realizacji robót budowla-
nych związanych z przebu-
dową całego obiektu – mówi 
Wójt Gminy Kobylnica Leszek 
Kuliński. 

Kolejnym krokiem w stro-
nę modernizacji wykonano 6 
lipca. Podpis pod partnerską 
umową o wspólnej realizacji 
całego zadania złożyli wójto-
wie gmin Kobylnica i Słupsk 
oraz nadleśniczy z Nadleśnic-
twa Leśny Dwór. Każda ze 
stron zadeklarowała gotowość 

partycypacji w kosztach zwią-
zanych z przebudową mostu.

Gmina Kobylnica oraz Gmi-
na Słupsk przekażą na ten cel 
po 273 tysiące złotych, Nadle-
śnictwo Leśny Dwór – 200 ty-
sięcy złotych. 

- Dla nas dobry stan tego 
obiektu jest niezwykle ważny 
ze względu na ewentualne 
działania związane z gasze-
niem pożarów, ale też zdajemy 
sobie sprawę z tego, jak duże 
znaczenie ma on dla rowe-

rzystów, na których jesteśmy 
jak najbardziej otwarci i pozy-
tywnie nastawieni. Jest wiele 
szlaków rowerowych w nad-
leśnictwie, to jest jeden z nich 
i wypadałoby, żeby ci rowerzy-
ści bezpieczni przez ten most 
przejeżdżali – podkreślał Grze-
gorz Goliszek z Nadleśnictwa 
Leśny Dwór. 

Przedstawiciele każdej ze 
stron mocno podkreślali nie 
tylko wartość i charakter całe-
go przedsięwzięcia, ale rów-

nież zwracali uwagę na to, że 
jego przebudowa połączyła 
wysiłek trzech instytucji. 

Prace na moście mają ruszyć 
jeszcze w tym roku. Moderni-
zacja obejmie wymianę kon-
strukcji drewniano – stalowej 
na żelbetowo – stalową. Nowy 
most o szerokości 4,5 m i dłu-
gości 37 m będzie umożliwiał 
przejazd również pojazdom 
wysokotonażowym – do 40 
ton.  
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Finał filmowej rywalizacji. 
Pokazali swoje codzienne życie

Z konkursowym zadaniem 
najlepiej poradzili sobie 
twórcy z Leżajska. Taką opi-
nie wydali jurorzy, wśród 
których znalazły się osoby na 
co dzień pracujące z apara-
tem i kamerą. Drugie miejsce 
zajęli podopieczni Warszta-
tów Terapii Zajęciowej z Mi-
kołowa. Na podium znalazł 
się także film przygotowany 
przez placówkę z Siedlec. 

- Ogromnie gratuluję 
wszystkim osobom, które 
wzięły udział w tym konkur-
sie. Pokazaliście, jak barwny 
i ciekawy jest świat pod-
opiecznych Warsztatów Tera-
pii Zajęciowej w całym kraju. 
Wykazaliście się przy tym 
dużą kreatywnością i pomy-
słowością – podsumował To-
masz Roda, dyrektor Caritas 
Diecezji Koszalińsko – Koło-
brzeskiej. Jak zapewnił dy-
rektor, konkurs będzie kon-
tynuowany w przyszłości po 
to, by umożliwiać kolejnym 
osobom i instytucjom za-
prezentowanie efektów co-
dziennej pracy i twórczości.  

Placówki, które zwyciężyły 
w pierwszej edycji konkur-
su filmowego „Jeden dzień 
z życia warsztatów w obiek-
tywie”, otrzymały nagrody 

ufundowane przez Wójta 
Gminy Kobylnica, Starostę 
Słupskiego oraz Caritas Die-
cezji Koszalińsko – Kołobrze-
skiej. 

Warsztaty Terapii Zajęcio-
wej w Sycewicach to pierw-
sza tego rodzaju placówka 
w Powiecie Słupskim. Otwar-

ta została w styczniu 2017 
roku dzięki współpracy Pań-
stwowego Funduszu Rehabi-
litacji Osób Niepełnospraw-
nych, Powiatu Słupskiego, 
Gminy Kobylnica oraz Ca-
ritas Diecezji Koszalińsko – 
Kołobrzeskie. Prowadzone 
w placówce zajęcia stanowią 

dla osób niepełnosprawnych 
szansę na zdobycie umiejęt-
ności społecznych, rozwój 
pasji i zainteresowań oraz 
kreatywny sposób spędzenia 
wolnego czasu.

Dyrektor doceniony 
za działalność edukacyjną
i społeczną

22 czerwca, w trakcie ceremo-
nii zakończenia roku szkolnego 
2017/2018 Wójt Leszek Kuliński 
wręczył Andrzejowi Wojtaszkowi, 
dyrektorowi Szkoły Podstawowej 
w Kwakowie medal "Zasłużony dla 
Gminy Kobylnica".

Wniosek w sprawie przyznania 
medalu złożyła Rada Rodziców 
przy Szkole Podstawowej w Kwa-
kowie, który później został pozy-
tywnie zaopiniowany przez ka-
pitułę. W uzasadnieniu Uchwały 
Rady Gminy Kobylnica możemy 
przeczytać, że "na ten tytuł złożyła 
się wieloletnia praca nauczyciel-
ska, działacza samorządowego 
i społecznego zaangażowanego 
w działalność społeczną, kultural-
ną i sportową na terenie Gminy 
Kobylnica". 

Dyrektor kwakowskiej szkoły nie 
krył wzruszenia z otrzymania tak 
prestiżowego wyróżnienia. W krót-
kich słowach podziękował Radzie 
Rodziców za to, że zauważyła i do-
strzegła jego pracę na rzecz szkoły 
i środowiska lokalnego. Wyraził 
też wdzięczność dla kapituły za 
pozytywną weryfikację propozycji 
oraz Radzie Gminy Kobylnica, któ-
ra podjęła uchwałę w tej sprawie.

Andrzej Wojtaszek kieruje Szko-
łą Podstawową w Kwakowie od 
2010 roku. Wcześniej, przez lata, 
był związany ze szkołą jako na-
uczyciel wychowania fizycznego.

  W SKRÓCIE

W siedzibie Warsztatów Terapii Zajęciowej w Sycewicach podsumowano pierwszą edycję ogólnopolskiego 
konkursu filmowego adresowanego do podopiecznych placówek z całego kraju. Konkursowe zadanie pole-
gało na stworzeniu filmu prezentującego codzienne życie podopiecznych. 

Leśnymi ścieżkami w drodzę po wiedzę o Niepodległej
Nie wykłady i prelekcje, ale rozwiązywane w czasie przemierzania leśnych ścieżek zagadki i różnego rodzaju łamigłówki 
miały pomóc dzieciom w zgłębianiu wiedzy na temat historii Polski. Na wyjątkową lekcję o tym, co ważnego wydarzyło się 
w czasie ostatnich stu lat zaprosiło młodych mieszkańców Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 

„Dla Niepodległej” – pod 
takim hasłem w Ścięgnicy 
rozgrywano grę plenerową 
z udziałem ponad stu uczest-
ników. Jej głównym celem 
było odkrywanie przed mło-
dymi ludźmi dziedzictwa 
kulturowego i historycznego 

Polski. Impreza miała połą-
czyć elementy nauki i zabawy, 
w ciekawy sposób zachęcać 
do zdobywania wiedzy i infor-
macji na temat losów naszego 
kraju na przestrzeni ostatnich 
stu lat. 

Gra polegała na rozwiązy-

waniu zróżnicowanych za-
gadek i zadań w specjalnie 
przygotowanych punktach 
rozlokowanych na terenach 
leśnych w pobliżu Ścięgnicy. 
O tym, która z grup zwycięży, 
decydowała liczba punktów 
uzyskanych za poprawne roz-

wiązywanie zadań w kolejnych 
miejscach. A w tych spraw-
dzano m.in. znajomość po-
staci, które odegrały znacze-
nie w procesie odzyskiwania 
przez Polskę niepodległości. 
Ważna była również wiedza na 
temat najważniejszych wyda-
rzeń z minionego stulecia czy 
poprawne wyjaśnienie haseł 
patriotycznych. 

Gra terenowa to najlepszy 
dowód, że historia nie jest 
nudna i przydatna w życiu. 
Uczy samodzielnego myśle-
nia, kreatywności, podejmo-
wania działań i rozwija lokalny 
patriotyzm. 

Zorganizowana przez Gmin-
ne Centrum Kultury i Promocji 
gra terenowa jest kolejnym 
przykładem działań, które 
swoim charakterem i tematy-
ką nawiązują do obchodów 
100. rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości.
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Skuteczniejsi w codziennej służbie. Dzięki wiedzy i wyposażeniu
- Jest to absolutna ekstraklasa, jeśli chodzi o dostępne obecnie wyposażenie w całej Europie a nawet poza jej granicami. Najwyższa jakość, najlepsze 
firmy, najlepsi producenci – podkreślał Grzegorz Falkowski, zastępca komendanta miejskiego PSP w Słupsku w trakcie uroczystego przekazania nowego 
sprzętu jednostkom OSP w Gminie Kobylnica. Specjalistyczne wyposażenie, które trafiło do strażaków, kosztowało ok. 865 tysięcy złotych.

Od soboty, 30 czerwca, jed-
nostki Ochotniczych Straży 
Pożarnych w Gminie Kobylni-
ca, w codziennej służbie mogą 
wykorzystywać bardzo nowo-
czesny sprzęt. Tego dnia, przed 
remizą w Sierakowie, odbyła 
się uroczystość, w czasie której 
zaprezentowano zakupione 
wyposażenie. Jak podkreślał 
Grzegorz Falkowski, zastęp-
ca komendanta miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Słupsku, na wyposażenie 
kobylnickich jednostek trafił 
sprzęt najwyższej jakości. 

- Nie mam wątpliwości, że 

otrzymujecie dziś najlepsze 
z możliwych narzędzi pracy. 
Jest to absolutna ekstrakla-
sa, jeśli chodzi o dostępne 
obecnie wyposażenie w całej 
Europie a nawet poza jej gra-
nicami – podkreślał Falkowski. 
Ten sam sprzęt wykorzystywa-
ny jest między innymi przez 
nowojorską straż pożarną czy 
najlepsze jednostki w Europie. 
To wyposażenie, którego mo-
głoby pozazdrościć wiele jed-
nostek, wy nim od teraz dyspo-
nujecie – zauważał Falkowski.

Ponad 865 tysięcy złotych 
pozwoliło na wyposażenie 

gminnych jednostek OSP 
w specjalistyczne pilarki łań-
cuchowe, przecinarki spalino-
we, wyciągarki samochodowe, 
hydrauliczne wyposażenie 
ratownicze i motopompy. Stra-
żacy mogą też korzystać z ka-
mer termowizyjnych, nowych 
zestawów ochronnych, ze-
stawów komputerowych, 
aparatów powietrznych, de-
tektorów gazowych, młotów 
udarowych, sprężarek tłoko-
wych i wyposażenia ratowni-
czego. 

- Jestem przekonany, że dzię-
ki zakupionemu wyposażeniu 

podejmowane przez nas dzia-
łania będą jeszcze skuteczniej-
sze. Dobrze przygotowani lu-
dzie w połączeniu z właściwym 
sprzętem są w stanie zapewnić 
wszystkim mieszkańcom jesz-
cze większe poczucie bezpie-
czeństwa – mówił w trakcie 
uroczystości Prezes Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP RP 
w Kobylnicy Leszek Kuliński. 
Dziękuję wszystkim, którzy za-
angażowali się w trudny i długi 
proces wyposażenia naszych 
jednostek w tak nowoczesny 
sprzęt. Wiem, ile pracy i wysiłku 
kosztowało to przedsięwzięcie 

– dodawał Prezes.
Zakup sprzętu dla jednostek 

OSP został sfinansowany ze 
środków budżetu Gminy Ko-
bylnica oraz dofinansowany 
z puli Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ra-
mach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014-
2020. 

- Całkowity koszt zadania 
to około 865 tysięcy złotych. 
Dofinansowanie obejmuje 
85% kosztów kwalifikowa-
nych – mówi Robert Smysło, 
Komendant Gminny ZOSP RP 
w Kobylnicy. 

Projekt pn. „Doposażenie 
jednostek OSP powiatu słup-
skiego działających w ramach 
KSRG” realizowany jest w part-
nerstwie pomiędzy czterema 
jednostkami samorządu tery-
torialnego. Partnerem Wiodą-
cym projektu jest Gmina Po-
tęgowo a na wspólne starania 
zdecydowały się: Gmina Dęb-
nica Kaszubska, Gmina Słupsk 
i Gmina Kobylnica. 

W uroczystym przekazaniu 
sprzętu, które odbyło się w Sie-
rakowie, uczestniczyli też radni 
Gminy Kobylnica, pracownicy 
Urzędu Gminy i mieszkańcy.

Samorząd doceniony 
za pomoc w ochronie pszczół

Gmina Kobylnica po raz drugi otrzymała tytuł Gminy Przyjaznej Pszczołom. W ten sposób organi-
zatorzy społecznej kampanii docenili realizowane przez samorząd działania związane z ochroną owa-
dów pszczołowatych. 

Manifest Gmin Przyjaznych Pszczołom to ini- cjatywa powstała w ramach programu ,,Z Kujaw-
skim pomagamy pszczołom”. Jej głów- nym celem jest podjęcie działań na rzecz 
ochrony owadów zapylających. Przystępujące do niego samorządy za-
deklarowały gotowość pod- jęcia działań, które miały pokazać 
społeczeństwu, jak ważną rolę w przyrodzie odgrywają 
pszczoły. Po kilkunastu miesiącach od rozpoczęcia 
programu, organizatorzy przyjrzeli się działaniom re-
alizowanym przez poszcze- gólne samorządy. Spośród 
tych, które zgłosiły się do akcji, wybrano najlepsze, 
które otrzymały tytuł „Gmi- ny Przyjaznej Pszczołom”. 
W tym gronie znalazła się również Gmina Kobylnica. 

Na przestrzeni ostatnich kilkunastu miesięcy samorząd 
we współpracy z organizatora- mi akcji kolportował ulotki oraz 
plakaty przybliżające mieszkańcom znaczenie pszczół i owadów zapalających dla człowieka i przyrody 
oraz sposoby w jaki można im pomóc. Gmina stworzyła również miejsca przyjazne pszczołom poprzez 
wysiewanie pyłko- i nektarodajnych kwiatów, sadzenie odpowiednich roślin oraz drzew. W gminie co 
roku organizowany jest konkurs ,,Piękna wieś", którego celem jest poprawa estetyki zagród i budyn-
ków wiejskich poprzez prace porządkowe, higieniczno-sanitarne i upiększające, wpływające korzyst-
nie na ogólny wizerunek Gminy Kobylnica. W regulaminie konkursu w roku 2018 został zawarty został 
zapis o dodatkowych punktach za posiadanie w swoim ogrodzie roślin miododajnych, przyjaznych 
pszczołom. W przyszłym roku szkolnym organizowane będą pogadanki przybliżające uczniom ten 
problem oraz uwrażliwiające ich na los zagrożonych wyginięciem owadów.

Masowe wymieranie pszczół stanowi problem dla całego ekosystemu. W Polsce występuje ponad 
470 gatunków pszczół, z czego 222 gatunki zagrożone są wyginięciem. Najważniejszą rolą pszczoło-
watych w przyrodzie jest zapylenie roślin. Szacuje się, że dzięki ich pracy powstaje ¾ światowej pro-
dukcji żywności. Wobec tego warto pomagać pszczołom.

Wiedzę przekuli w oszczędności
Uczniowie zyskują cenną wiedzę, a szkoła i gmina – oszczędności. To 
najważniejsze efekty konkursu „Każdy WAT na wagę złota”, w który zaan-
gażowały się wszystkie szkoły z Gminy Kobylnica. Udział w projekcie ma 
doprowadzić do podniesienia świadomości dzieci i młodzieży w zakresie 
przeciwdziałania zmianom klimatu oraz rozwijać świadomość związaną 
z efektywnym wykorzystywaniem energii.

Konkurs polega na nauce 
i promocji wśród młodych ludzi 
oszczędzania energii elektrycznej 
i ciepła w szkole, zaś uzyskane 
oszczędności dzielone są 50/50 
pomiędzy organem prowadzą-
cym szkołę, a szkolą.

Dzieci z naszych szkół otrzy-
mały od organizatora całej akcji – 
Stowarzyszenia Gmin Polska Sieć 
„Energie Cities” - profesjonalne 
narzędzia do pomiarów – elek-
troniczne termometry i mierniki 
natężenia światła. 

W trakcie całego roku szkol-
nego dokonywały pomiarów 
i zapisywały wyniki. Ponadto 
w szkołach powstały zespoły 
złożone z uczniów i nauczy-
cieli do prowadzenia tego 
konkursu. Zespoły propago-
wały w szkołach oszczędzanie, 
organizowane były spotkania, 
dokumentowano działania po-
przez fotografowanie, organi-

zowanie spotkań, konkursów, 
itp. 

W kwietniu 2018 r. Centrum 
Usług Wspólnych dokonało 
podsumowania efektów osią-
gniętych w ramach podejmo-
wanych. Do wyliczeń posłużyły 
faktur za zakupu energii, oleju 
opałowego, gazu.

Spośród wszystkich szkół 
biorących udział w Konkursie, 
czterem udało się osiągnąć 
oszczędności. W tej grupie zna-
lazły się placówki z Kwakowa, 
Kończewa, Słonowic i Sycewic. 

Zgodnie z zasadą projektu 
wartość uzyskane oszczędno-
ści dzieli się po 50% na organ 
prowadzący i na szkołę. Za za-
oszczędzone pieniądze szkoła 
może kupić, co zechce. 

Konkurs „Każdy WAT na wagę 
złota” został zainicjowany przez 
Stowarzyszenie Gmin Polska Sieć 
“Energie Cites” z Krakowa. Projekt 

w Gminie Kobylnica będzie reali-
zowany do marca 2020 roku. 

Celem kampanii jest pod-
niesienie świadomości dzieci 
i młodzieży w zakresie przeciw-
działania zmianom klimatu oraz 
promocja racjonalnego wykorzy-
stania energii poprzez wdrożenie 
w szkołach innowacyjnej meto-
dologii „50/50". Metodologia ta 
nie tylko pokazuje, jak efektyw-
nie oszczędzać energię poprzez 
zmianę codziennych nawyków 
i zachowań, ale również pomaga 
wychować dzieci w duchu po-
szanowania zasobów oraz współ-
pracy na rzecz wspólnego celu.

Realizowany wśród uczniów 
projekt jest kolejnym przykła-
dem działań edukacyjnych 
samorządu prowadzonych 
z młodymi mieszkańcami gmi-
ny, które mają zaowocować 
większą świadomością i troską 
o środowisko naturalne. 
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo piłce kopanej i śpiewanej 

Choć w polityce dzieje się 
dużo rzeczy ważnych i śmiesz-
nych to jednak nie sposób 
przejść obojętnie nad mundia-
lem, którym żyje cały świat, do 
realiów ponurej codzienności 
zaściankowej Polski, którymi 
żyją tylko polskie elity politycz-
ne i wybrańcy Narodu. Gdy sły-
szy się powtarzaną ostatnio jak 
mantrę, piosenkę Pani Maryli 
Rodowicz „Futbol futbol futbol...
przeżyjmy to jeszcze raz”, nieod-
parcie w odpowiedzi nasuwa się 
fraza innej jej piosenki „Małgośka 
głupia ty, głupia ty”. Masochistą 
bowiem być trzeba żeby ten 
horror chcieć przeżywać raz jesz-
cze! Rzecz oczywista, że nie o ten 
mundial ani pani Rodowicz, ani 
Jonaszowi Kofcie autorowi tek-
stu, chodziło. Nie czas jednak 

i miejsce rozpatrywać ułomno-
ści, brak zaangażowania i kon-
dycji naszej reprezentacji, która 
zdaniem wielu fachowców i zna-
komitych piłkarzy, orłów Gór-
skiego, Piechniczka i Strejlaua 
okazała się najsłabszą drużyną 
tych mistrzostw. W fazie grupo-
wej z mistrzostw świata wypa-
dły 32 narodowe reprezentacje, 
w tym wiele uznawanych za lep-
sze od naszej „biało czerwonej 
drużyny”. Nie ma więc powodu 
do wylewania krokodylich łez ani 
ryczeć nad rozlanym mlekiem. 
Rzecz w tym, że polskich kibiców 
od miesięcy pompowano dumą, 
ambicją i walecznością Orłów 
Nawałki. Nasza niepokonana 
drużyna z prezesem Bońkiem 
i trenerem selekcjonerem Na-
wałką na czele, pompowała ba-

lon dumy narodowej i wszech-
ogarniającej wiary w potęgę 
polskiego zespołu. Tymczasem 
cała kadra z trenerem i preze-
sem, zbijała kasę na promocji 
piwa, parówek, napojów ener-
getycznych i cholera wie czego 
tam jeszcze. Nasze Spółki Skarbu 
Państwa, w towarzystwie wielu 
prywatnych potentatów handlu 
i przemysłu, prześcigały się w ła-
dowaniu pieniędzy, wydartych 
klientom, na sponsorowanie 
i reklamę telewizyjną kadry pił-
karskiej, licząc na krociowe zyski 
ze sprzedaży swoich produktów. 
Niektórzy, pewnie mądrzejsi, 
znając możliwości naszych piłka-
rzy, obiecywali nawet zwrot całej 
kasy wydanej na ich produkty je-
śli polska reprezentacja wejdzie 
do ćwierćfinału tych mistrzostw. 

Trzeba przyznać, że ryzykowali 
niewiele, a kasa od pękających 
z narodowej dumy kibiców 
strumieniem się lała. Reklama 
dźwignią handlu zapewne jest 
i pozostanie. Polskiej piłki dźwi-
gnąć jednak nie potrafi. Za cięż-
ka jest! Przegraliśmy z najgorszą 
drużyną w grupie powiadają 
z żalem kibice a inni twierdzą, że 
to przeciwnicy wygrali z najgor-
szą drużyną tej grupy. Być może 
to facecja ale atmosferę nasze-
go występu znakomicie oddaje. 
Na pocieszenie kiboli i kibiców, 
choć to dwie różne kultury, po-
wiedzieć trzeba, że mistrzostwa 
świata obnażyły małość wielkich 
„gwiazd” futbolu i arogantów 
pierwszej wody, wysyłając ciu-
pasem do domu wraz z drużyną, 
Argentyńczyka Lionela Andrésa 

Messiego i Portugalczyka Cri-
stiano Ronaldo. Prawu i Sprawie-
dliwości też stało się zadość, bo 
Niemcy mogli wracać do domu 
tym samym samolotem co na-
sza reprezentacja a Ruskie nawet 
do domu wyjeżdżać nie musieli. 
Że polska przegrała swoją szan-
sę na starcie to mały Pikuś, tak 
samo padły 32 inne, wcale nie 
gorsze zespoły. Dla naszej dru-
żyny, bo nie dla nas jednak, waż-
ny był mecz z zespołem Japonii 
zwany prześmiewczo meczem 
o honor. Piłkarze grali jak ludzie 
pozbawieni zdolności honoro-
wych i nawet rękawica rzucona 
w twarz nie zmusiłaby ich do 
przełamania zachowawczej po-
stawy japońskich zawodników 
kopiących sobie piłkę po usta-
lonym przez siebie kwadracie 

pozbawiając przy okazji honoro-
wego uczestnictwa w grze Kuby 
Błaszczykowskiego. Jak o honor 
idzie, to najlepiej się nam śpie-
wało od dziecięcych lat, że na-
leży „na dnie z honorem lec”. 
Bóg, Honor i Ojczyzna - na 
każdym wiecu wołają „praw-
dziwi patrioci”. Dziś honoru 
pozbawiła nas biało-czerwo-
na drużyna. Inna drużyna też 
biało-czerwona skutecznie 
niszczy porządek prawny 
w ojczyźnie. Jak już braknie 
honoru i ojczyzny to wtedy 
zaśpiewamy Panu Bogu, Po-
lacy nic się nie stało, Polacy 
nic się nie stało!”.Że też nam 
się chce jeszcze śpiewać.

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

Codzienne życie wiejskie sielanką 
zapewne nie jest, przynajmniej nie taką 
jak postrzegają ją strudzeni życiem 
mieszkańcy miast czy też  emeryci, któ-
rzy swoją zawodową wysługę odbyli 
w murach miejskich aglomeracji. Wielu 
z nich wabieni sielskim spokojem i at-
mosferą zacisza buduje swoją ostatnią 
przystań na terenach wiejskich. To oni  
często bywają siłą motoryczną lokal-
nych społeczności. Na terenach wiej-
skich przybywa jednak w ten sposób 
ludzi starszych. Choć bardzo często są 
to osoby nadal aktywne zawodowo 
i społecznie, wnoszące cenny wkład 
w życie gminy, to jednak z  terenów 
wiejskich, choć może nie jest to u nas 
problem masowy ubywa młodego po-
kolenia. Młodzi emigrują do większych 
miejscowości a nawet do innych kra-
jów w poszukiwaniu pracy, miejskiego 
gwaru dającego niekiedy poczucie 
przynależności do większej, silniejszej 
społeczności a nawet niekiedy grup 
nieformalnych pozwalających zacho-
wać anonimowość i wzrost adrenaliny. 
Młodzież wiejska nie ucieka jednak 
przed ciężka pracą na roli. Ona ucieka  
przed nudą, zaszufladkowaniem i sa-
motnością. Oni gonią za pracą, godzi-
wym zarobkiem i godnym życiem. Nie 
żyje się wszak po to żeby jeść lecz je 
się po to żeby żyć. Żyć godnie! To wła-
śnie dla nich Rada Gminy i kierowany 
przeze mnie Urząd organizują szereg 
koncertów gwiazd estrady i masowej 
kultury. Na scenicznych deskach naszej 
gminnej estrady tylko w I półroczu tego 

roku wystąpili: Tubis Trio(jazz), Kazik, 
Nikola Palladini, Kortez, Mikromusic, 
Sonia Bohosiewicz, Tomasz Jachimek, 
Kayah, Krzysztof Skiba, Afromental.  
Przed nami zapowiedziany już Festival 
Nowego Folkloru, a w nim Tulia , Kapela 
ze Wsi Warszawa i wiele innych atrakcji 
na które ściągają również mieszkańcy 
Słupska, okolicznych gmin a nawet są-
siednich województw. Nasza rodzima 
kultura to również wiele ciekawych 
i uznanych przedsięwzięć artystycz-
nych Wystarczy wspomnieć, Turniej 
Poetyckiej Twórczości Dzieci i Młodzie-
ży "Lekkie Piórko", Przegląd Kabaretów 
"Obciach" oraz Wojewódzki Konkurs 
Plastyczny "Wielkanoc na Pomorzu" 
Są to przedsięwzięcia, które mają za 
sobą wieloletnią tradycje i znakomity 
dorobek artystyczny. Nasze  zespoły ar-
tystyczne, Orkiestra GCKiP w Kobylnicy 
pod dyrekcją Jarosława Nyca, czy też 
zespół Ale Babki pod kierownictwem 
Elżbiety Stec będące chlubą naszej 
gminy stanowią znakomitą oprawę 
wielu uroczystości gminnych i regional-
nych. Realizacja „importowanych” i wła-
snych poczynań kulturalnych wyma-
gała zorganizowania odpowiedniego 
zaplecza materialnego. Powstała sala 
teatralna z towarzyszącymi jej pracow-
niami w Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy, zbudowaliśmy 
bądź zmodernizowaliśmy wspólnym 
wysiłkiem wiele obiektów kulturalnych 
we Wrzącej, Płaszewie, Sierakowie, 
Bolesławicach, Luleminie, Lubuniu, 
Kuleszewie i Reblinie. Trwają prace 

modernizacyjne świetlic wiejskich 
w Widzinie, Sycewicach, Kruszynie 
i Kczewie. Po wybudowaniu nowych 
hal sportowych w Kwakowie i Koń-
czewie, obecnie użytkowane obiekty 
sportowe w tych miejscowościach za-
mierzam przeznaczyć na działalność  
kulturalną. Realizacja wspomnianych 
przeze mnie obiektów to już kwestia 
najbliższej przyszłości. Piszę dziś o nich 
w tym kontekście, że sport to też kul-
tura przez znawców tematu kulturą 
fizyczną zwana a w tej materii mamy 
się również czym szczycić. To u nas od-
bywają się imprezy sportowe o ogól-
nopolskim zasięgu takie jak Grand Prix 
Polski w tańcach, latynoamerykańskich 
które ostatnio prowadziła polska tan-
cerka, wielokrotna mistrzyni Polski 
w tańcu towarzyskim i znana wszyst-
kim jurorka „Tańca z gwiazdami” Iwona 
Szymańska-Pavlović. To u nas odbywa 
się wielki festiwal Grand Prix Polski 
Cheerleaders. Pisze o tym  w przeko-
naniu, że nic bardziej nie łączy kultury 
i sportu niż profesjonalny taniec! Nasze 
rodzime sukcesy sportowe tworzą jed-
nak, nie zapraszane przez nas gwiazdy 
lecz, uczniowskie kluby sportowe wy-
stępujące na polskich i zagranicznych 
stadionach. Z dumą gospodarza naszej 
gminy chcę wspomnieć o  UKS Sparta 
Sycewice, UKS Olimpijczyk Kwakowo, 
o młodych  siatkarkach z UKS Piast 
Kobylnica. Sportowej chwały naszej 
gminie przysporzyło też 18 medali 
zdobytych w ostatnim półroczu przez 
młodych judoków z UKS Orzeł Koń-

czewo. Na arenie krajowej zdobywają 
laury   karatecy ze Spartans Kobylnica. 
Niekwestionowanymi ojcami naszych 
sukcesów są przede wszystkim profe-
sjonalni trenerzy Dorota Barcikowska, 
Marcin Gawlik, Ryszard Henryk, Michał 
Huzarski, Norbert Kazimierczak, Krzysz-
tof Muller, Robert Pietraś, Andrzej Woj-
taszek. To między innymi efektem ich 
działań jest zajęcie I miejsca w Powiato-
wej Olimpiadzie Sportowej. w Powiecie 
Słupskim Jako kibic piłkarski wspo-
mnieć muszę, ze na terenie gminy dzia-
łają odnoszące znaczne sukcesy kluby 
piłkarskie Granit Kończewo, Sokół 
Kuleszewo, Słupia Kobylnica i Sparta 
Sycewice. To głównie dla nich buduje 
się obiekty sportowe, Sukcesem inwe-
stycyjnym w tej mierze było wybudo-
wane, pokrytego sztuczną murawą, 
wielofunkcyjnego boiska w Kobylnicy. 
W wielu miejscowościach wyposaża-
my tereny rekreacyjne w urządzenia 
do ćwiczeń siłowych i gimnastycznych. 
W najbliższych planach mam także 
budowę wielofunkcyjnego boiska 
w Sycewicach oraz budowę komplek-
su sportowego w Kobylnicy. Będzie to 
obiekt z dużym terenem rekreacyjnym 
i profesjonalnym skateparkiem, Zamie-
rzam także wybudować funkcjonalne 
zaplecza dla boiska piłkarskiego w Ku-
leszewie. Dodam jeszcze, że podjąłem 
działania w sprawie przejęcia terenów 
pod realizację przyszłych obiektów 
sportowych w Kwakowie. Jeśli doda-
my do tego, że w wielu miejscowo-
ściach funkcjonują również siłownie 

zewnętrzne, boiska sportowe, tereny 
rekreacyjne, wytyczone trasy rowero-
we oraz trasy nordick walking to ma 
znaczny społeczny wymiar, Rada Gmi-
ny i ja osobiście przyjmiemy jednak 
każdą obywatelską inicjatywę służąca 
upowszechnianiu kultury, propagowa-
niu sportu i rekreacji naszych miesz-
kańców. To do Was, Szanowni Państwo, 
zależy decyzja o tym  jak będziemy in-
westować w bazę, kulturalną sportowa, 
jakie i gdzie będziemy budować obiek-
ty sportowe, kulturalne i rekreacyjne, 
To do Pastwa należy decyzja  jak i gdzie 
chcecie wypoczywać i jakiej kulturalnej 
rozrywce się oddawać

Szanowni Państwo
To wieś jest prawdziwa kolebka 

światowej kultury Pierwotnie łaciński 
termin cultura znaczył wyłącznie upra-
wą roli i hodowlę  zwierząt. Oznaczał 
ni mniej ni więcej tylko przekształcanie 
naturalnego stanu zjawisk przyrody 
w stan bardziej użyteczny i przydatny 
człowiekowi. Dbajmy więc wspólnie 
o nasze rodzime zasoby kulturowe, 
o przybliżanie sobie i naszym bliskim 
krajowego przynajmniej dziedzictwa 
kulturowego. Rozbudzajmy w naszej 
młodzieży pęd do prawdziwej kultury 
która obok nauki jest podstawą czło-
wieczeństwa. Pozwólcie Państwo, że 
powtórzę za Janem Zamoyskim, Het-
manem Wielkim Koronnym Rzeczypo-
spolitej Obojga Narodów Takie będą 
bowiem Rzeczypospolite jakie ich mło-
dzieży chowanie.
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Ewa Solnikowska zosta-
ła nowym dyrektorem 
Szkoły Podstawowej 
im. Kornela Makuszyń-
skiego w Kobylnicy. 
Zastąpiła na tym sta-
nowisku Jana Wilda, 
który rozstał się ze 
szkołą po zakończeniu 
okresu powierzenia mu 
obowiązków dyrekto-
ra. Pod jego sterami 
szkoła uzyskała wiele 
osiągnięć, sukcesów 
i tytułów na różnych 
płaszczyznach. Nowo 
powołana pani dyrek-
tor zapowiada kolejne 
kroki, które mają wpły-
nąć na jeszcze lepszą 
jakość kształcenia 
uczniów.

Przede wszystkim gratu-
luję objęcia funkcji dyrek-
tora. Zdążyła się Pani już 
oswoić z tą myślą?

Ewa Solnikowska: Dzięku-
ję. No cóż, obowiązki dyrek-
tora obejmę od 1 września i  
myślę, że dopiero wtedy tak 
naprawdę odczuję zmianę. 
Moja sytuacja jest o tyle ła-
twiejsza, że obejmuję obo-
wiązki dyrektora placów-
ki, którą znam doskonale, 
jestem świadoma jej po-
tencjału i możliwości. Z tą 
szkołą jestem również moc-
no związana emocjonalnie. 
Mam nadzieję, że będzie to 
moim dodatkowym atutem 
w dalszej pracy. 

Dotychczas pełniła Pani 
obowiązki wicedyrektora. 

Czy to duża różnica?
Ze Szkołą w Kobylnicy 

jestem związana od 12 lat 
i przez tyle lat pełnię funk-
cję wicedyrektora w tej 
szkole. Zawsze swoją pracę, 
w tej szkole i w tej gminie 
traktowałam jako wyróżnie-
nie i wyzwanie zawodowe.  
Oczywiście, że funkcja dyrek-
tora to nie to samo, co wice-
dyrektora. Posiadam jednak 
już doświadczenie w zarzą-
dzaniu placówką, a odpo-
wiedzialność za decyzje fi-
nansowe i administracyjne 
nie jest mi obca. Przez 7 lat 
pełniłam funkcję dyrektora 
placówki oświatowej (Spo-
łecznej Szkoły Podstawowej 
i Społecznego Gimnazjum nr 
1 STO w Słupsku).

Pewnie ma już Pani 
w głowie nowe pomysły na 
szkołę i edukację. W jakim 
kierunku zamierza Pani 
iść?

Pomysłów mi nie braku-
je. Nie zamierzam jednak 
wprowadzać żadnych re-
wolucji, chcę rozwijać pra-
cę szkoły w kierunkach już 
przyjętych, kontynuować 
wdrażane i realizowane 
projekty edukacyjne. Moim 
celem jest podniesienie 
szeroko pojętych wyni-
ków pracy uczniów, w tym 
w konkursach przedmio-
towych i na egzaminach 
zewnętrznych. Zamierzam  
podnieść kompetencje 
uczniowskie w dziedzinie 
nauk matematyczno - przy-
rodniczych i technicznych 
z wykorzystaniem innowa-
cyjnych metod i techno-

logii – EDUSCIENCE. Chcę 
również wprowadzić ele-
menty pedagogiki daltoń-
skiej w klasach młodszych, 
której  największą zaletą 
jest indywidualizacja pro-
cesu nauczania, usamo-
dzielnianie ucznia, przez co 
czuje się on odpowiedzial-
ny za swoją edukację. Dużą 
wagę przywiązuję również 
do budowania dobrych 
relacji w szkole, zarówno 
wśród współpracowników 
jak i uczniów i ich rodziców. 
Moje wieloletnie doświad-
czenie, wskazuje, że tylko 
w poczuciu bezpieczeń-
stwa efekty pracy  przekła-
dają się na wysokie wyniki 
nauczania.  

Od razu zmierzy się 
Pani z poważnymi wyzwa-
niami. Sprawy związane 
z końcem funkcjonowania 
gimnazjów pewnie nie uła-
twiają życia dyrektorom 
szkół?

To prawda. Za rok poże-
gnamy ostatnich absolwen-
tów naszego gimnazjum. 
W tym samym czasie ukoń-
czą szkołę podstawową 
pierwsi ósmoklasiści. Zdu-
bluje się egzamin gimna-
zjalny z egzaminem po kla-
sie ósmej. W roku szkolnym 
2019/2020  ubędzie dzieci, 
zmniejszy się liczba klas, 
a co za tym idzie muszą na-
stąpić pewne przesunięcia 
w kadrze pedagogicznej.  Ale 
również w tym względzie nie 
przewiduję rewolucji. 

Jakie są największe 
wyzwania współczesnej 
oświaty globalnie, i tej lo-

kalnej, kobylnickiej?
Żyjemy w czasach 

ogromnego natłoku infor-
macji i szybkiego postępu 
technologicznego. Stąd 
najważniejszym zadaniem 
jest przygotowanie ucznia 
do radzenia sobie w tym 
świecie.  W procesie na-
uczania szczególnie istot-
na jest odpowiedzialność 
w wymiarze jednostko-
wym,  relacje międzyludz-
kie są dużo trwalsze niż 
wymierne efekty. Wiedza 
merytoryczna ulega dezak-
tualizacji lub zapomnieniu, 

natomiast relacje, które 
budują postawy pozostają 
i wpływają na przyszłe de-
cyzje życiowe, zawodowe, 
stosunek do ludzi i świa-
ta.  Powszechnie zauwa-
żany jest również kryzys 
wartości i wzorców oso-
bowości. Stąd ważne jest 
kształtowanie umiejętno-
ści związanych z rozwojem 
społecznym: współpraca, 
odpowiedzialność, tole-
rancja, kompromis. Będę 
dążyła, aby młodzi ludzie, 
absolwenci Szkoły w Kobyl-
nicy byli przygotowani do 

dalszego etapu edukacji, 
świadomie i rozsądnie po-
dejmowali decyzje o swo-
jej przyszłości, aktywnie 
uczestniczyli w życiu spo-
łecznym, szanowali doro-
bek naszego regionu. 

Czego życzyć Pani na 
nowy etap zawodowej ka-
riery? 

Aby udało mi się zreali-
zować wszystkie cele, które  
sobie wyznaczyłam, a na-
wet odrobinę więcej. 

Rozmawiał Karol 
Kotusiewicz

Kobylnicka szkoła pod nowymi sterami 
W Y W I A D  K U R I E R A

Ewa Solnikowska (pierwsza z prawej) od kilkunastu lat związana jest z kobylnicką 
szkołą. Teraz będzie jej dyrektorem. 
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Przez pięć dni doskonale się bawili, odwiedzali wiele ciekawych miejsc 
i nawiązywali nowe przyjaźnie. Letnia przerwa w nauce była dla nich uda-
na. Wszystko za sprawą półkolonii, które zorganizowało Gminne Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy. Pięciodniowy program przygotowany przez 
instruktorów obfitował w wiele ciekawych form spędzenia czasu – od wi-
zyty w wyjątkowych labiryntach, poprzez oglądanie zabytkowych kolejek 
a skończywszy na warsztatach teatralnych. 
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Niemal w każdy weekend mieszkańcy Gminy Kobylnica mogą 
uczestniczyć w festynach organizowanych przez poszczególne 
sołectwa. Plenerowe imprezy obfitują w atrakcje, muzykę, anima-
cje, ale przede wszystkim – mile spędzone chwile. Pierwsze impre-
zy już za nami! Zobaczcie, jaka atmosfera im towarzyszyła. 
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Remiza i świetlica już po termomodernizacji
Dobiegły końca prace w świetlicy wiejskiej i remizie strażackiej w Sierakowie. To pierw-
szy z obiektów, który został wyremontowany w ramach szerokiego procesu termomo-
dernizacji budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Kobylnica. 

Przedmiot robót jest finanso-
wany z budżetu Gminy Kobylnica 
oraz dofinansowany (68% kosz-
tów kwalifikowanych) ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regio-
nalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na 
lata 2014-2020.

W Sierakowie, za około 842 
tysiące złotych, wykonano ocie-
plenie stropodachu oraz ścian 

zewnętrznych budynku. Wymie-
niono okna i drzwi zewnętrzne, za-
montowano pompy ciepła, prze-
budowano instalację centralnego 
ogrzewania. W całym budynku 
pojawiło się też energooszczędne 
oświetlenie. Pojawił się system in-
stalacji alarmowej, monitoring, na 
nowo zagospodarowano też teren 
wokół budynku poprzez wykona-
nie dojścia do budynku, remont 
chodników i drogi pożarowej. 

Prace związane z realizacją ca-
łego projektu na obszarze Gminy 
Kobylnica potrwają do paździer-
nika 2019 r. Modernizacja 11 
obiektów będzie kosztować ok. 
5,4 mln złotych. 

Przedsięwzięcie ujęte w Zin-
tegrowanym Porozumieniu Te-
rytorialnym dla Miejskiego Ob-
szaru Funkcjonalnego Słupska 
realizowane jest przez Miasto 
Słupsk w partnerstwie z sąsied-

nimi samorządami tj. Gminą 
Kobylnica, Gminą Dębnica Ka-
szubska, Gmina Miasto Ustka, 
Gminą Damnica, Gminą Słupsk 
oraz Powiatem Słupskim. 

Wydatki na przebudowę 49 
obiektów to ponad 40 milio-
nów złotych. Gminom biorącym 
udział w projekcie udało się 
zdobyć dofinansowanie w wy-
sokości 25,5 miliona złotych.

Przedmiotem partnerskiego projektu jest 
termomodernizacja 49 obiektów użytecz-
ności publicznej zlokalizowanych w MOF 
Słupska, tj.: 

Miasto Słupsk 22 budynki
Miasto Ustka - 2 budynki
Gmina Słupsk - 2 budynki
Gmina Kobylnica - 11 budynków
Gmina Damnica - 4 budynki
Gmina Dębnica Kaszubska - 5 budynków
Powiat Słupski - 3 budynki

Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy informuje, iż wnio-
ski w sprawie ustalenia prawa do: 

- świadczeń wychowawczych 500+, 
- zasiłków rodzinnych wraz z dodatkami do zasiłku rodzin-

nego,
- świadczeń z funduszu alimentacyjnego,
- świadczenia dobry start 300+,
na nowy okres zasiłkowy 2018/2019 będą przyjmowane 

w formie papierowej od dnia 1 sierpnia 2018 roku. W formie 
elektronicznej można składać wnioski od 01 lipca 2018 roku. 
W przypadku gdy osoba ubiegająca się o świadczenie wycho-
wawcze 500+ oraz świadczenie z funduszu alimentacyjnego na 
nowy okres zasiłkowy złoży wniosek wraz z dokumentami do 
dnia 31 sierpnia, ustalenie prawa do świadczeń oraz wypłata 
tego świadczenia przysługująca za miesiąc październik nastę-
puje do dnia  31 października (nastąpi ciągłość wypłaty świad-
czenia).

W przypadku gdy osoba ubiegająca się o zasiłek rodzinny 
wraz z dodatkami na nowy okres zasiłkowy złoży wniosek wraz 
z dokumentami do dnia 31 sierpnia, ustalenie prawa do świad-
czeń oraz wypłata tego świadczenia przysługująca za miesiąc 
listopad następuje do dnia  30 listopada (nastąpi ciągłość wy-
płaty świadczenia).

W przypadku gdy osoba ubiegająca się o świadczenie Dobry 
Start 300 dla ucznia złoży prawidłowo wypełniony i kompletny 
wniosek w miesiącu lipcu i sierpniu, ustalenie prawa i wypłata 
świadczenia następuje do 30 września.

Informacje o świadczeniach można uzyskać telefonicznie 
pod nr tel. 059/842-96-16 wew. 21, 22, 26 a także osobiście 
w Ośrodku Pomocy Społecznej w Kobylnicy w pok. nr 9. Wnio-
ski można będzie pobrać ze strony internetowej Ośrodka oraz 
osobiście w siedzibie Ośrodka, ul. Wodna 20/3 pok. nr 9.

!
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Na zarejestrowanie narodzin 
dziecka rodzice mają 21 dni od 
dnia wystawienia karty urodzenia. 
Do tej pory mieli tylko jedną opcję 
– wizyta w urzędzie. Od 1 czerwca 
mają wybór – pędzić do urzędu czy 
spędzić ten czas z nowym człon-
kiem rodziny. 

Zdążysz w trakcie drzemki
Prościej, szybciej i wygodniej – to 

najkrótszy opis uruchomionej usłu-
gi. Jak z niej skorzystać? Cały proces 
to 5 prostych kroków. 

WAŻNE: rodzic, który będzie reje-
strował narodziny (może to być za-
równo mama, jak i tata) musi mieć 
aktualny Profil Zaufany. Jeśli go nie 
masz, sprawdź jak to zmienić. 

Co dalej? Wejdź na stronę www.
obywatel.gov.pl i tam wybierz usłu-
gę, z której chcesz skorzystać. Po 
zalogowaniu, system poprosi Cię 
o potwierdzenie, że jesteś matką/
ojcem dziecka. Następnie – o zwe-
ryfikowanie Twoich danych. 

Jak tylko to zrobisz, przejdziesz 
do zarejestrowania narodzin po-

tomka. To czego potrzebujesz na 
tym etapie to m.in. nazwa szpitala, 
w którym dziecko przyszło na świat 
oraz imię dziecka. Dobrze, by było 
uzgodnione przez oboje rodziców 
;-) Ustal także numer Twojego aktu 
małżeństwa lub urodzenia (jeśli nie 
jesteś w związku małżeńskim) - to 
znacznie ułatwi weryfikację Twoich 
danych w Urzędzie Stanu Cywilne-
go. Kilka kliknięć i gotowe. 

Kolejny krok to wybór adresu, 
pod którym chcesz zameldować 
dziecko oraz sposobu odebrania 
dokumentów. Do wyboru masz 
skrzynkę na ePUAP, odbiór osobi-
sty lub przesyłkę tradycyjną pocztą. 
Ostatni krok to podgląd wniosku 
i podpis (Profilem Zaufanym). 

Źródło: Ministerstwo Cyfryzacji

Rodzicu, zarejestruj swoje dziecko online!
Profil zaufany i kilka minut - to wszystko czego potrzeba, by zarejestrować narodziny dziec-
ka online. Nowa usługa ruszyła 1 czerwca 2018 r. Rodzicu, już nie musisz spieszyć się do 
urzędu. Wszystko czego potrzebujesz to Profil Zaufany i kilka minut. 
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Od 1 lipca proboszczem 
parafii pw. św. Jana 
Bosko został ksiądz Piotr 
Ratajczak. Choć w Sy-
cewicach pojawił się 
zaledwie kilka tygodni 
temu, to ma bardzo 
ambitne plany. Mam 
nadzieję, że uda mi się 
nawiązać dobry kontakt 
i z dziećmi i z młodzieżą, 
chcę być również ostoją 
i umocnieniem dla doro-
słych i dla rodzin – zapo-
wiada nowy proboszcz 
sycewickiej parafii. 

Proszę powiedzieć kil-
ka słów o sobie. W któ-
rym roku przyjął ksiądz 
święcenia, gdzie dotych-
czas służył?

Ks. Piotr Ratajczak: Świę-
cenia kapłańskie przyjąłem 
w roku 1992. Jako kapłan 
posługiwałem w różnych 
parafiach ale takimi znaczą-
cymi miejscami dla mnie był 
pięcioletni pobyt na misjach 
w Papui Nowej Gwinei oraz 
również pięcioletni okres 
posługiwania we Włoszech. 
Przed parafią św. Maksymilia-
na Kolbego w Słupsku byłem 
proboszczem w Olsztynie.

Zdążył się już ksiądz 
zadomowić w nowej pa-
rafii?

W Sycewicach jestem od 1 
lipca, czy w ciągu 2-3 tygo-
dni można się zadomowić? 
Jeśli chodzi o rozpakowanie 
się - to tak. Jestem, można 
powiedzieć, już u siebie.

Czy Sycewice i tamtej-
sza parafia były księdzu 
wcześniej znane?

Sycewice znane mi były 
dotychczas tylko jako jed-
na z parafii dekanatu, gdzie 
spotykaliśmy się na uroczy-
stościach odpustowych.

Czy decyzja o służbie 
w Sycewicach była zasko-
czeniem?

Decyzja o mianowaniu 
mnie proboszczem w Syce-
wicach była dla mnie miłym 
zaskoczeniem. Cieszę się 
bardzo z takiej decyzji Ks. Bi-
skupa.

Jak przyjęli księdza pa-
rafianie?

Parafianie przyjęli mnie 
dobrze, bardzo życzliwie. Ta-
kie jest moje odczucie.

Poprzednik zasłynął 
między innymi z bardzo 
dobrego kontaktu z mło-
dzieżą. Czy i ksiądz bę-
dzie starał się dotrzeć 
szczególnie do tej grupy 
wiernych? Jak Ksiądz już 
wiedział, gdzie się wy-
biera na nową parafię, 
dowiedział się nieco, za 
kogo tutaj przychodzi, 
miał obawy, że trzeba 
będzie zastąpić kogoś, 
kto dla znacznej części 

parafian sporo znaczył? 
Nie jest łatwo wchodzić 

nas miejsce kapłana, który 
dobrze i pięknie służył w pa-
rafii. Mam nadzieję, że uda 
mi się podtrzymać wszelkie 
dobre i cenne inicjatywy ks. 
Arka i Jego zaangażowanie 
na różnych płaszczyznach 
życia parafii. Chciałbym też 
zaproponować i dołożyć coś 
od siebie. Ale to już czas po-
każe. Pyta Pan o młodzież - 
każda grupa wiekowa: dzieci, 

młodzież, dorośli, rodziny 
- przeżywają dzisiaj swoje 
problemy, rozterki, wątpli-
wości. Mam nadzieję, że uda 
mi się nawiązać dobry kon-
takt i z dziećmi i z młodzie-
żą, chcę być również ostoją 
i umocnieniem dla dorosłych 
i dla rodzin. 

Ma już Ksiądz plan 
działania w nowej parafii 
na najbliższe lata?

Plan na posługiwanie 
w parafii oczywiście mam, bo 

myślę, że każdy proboszcz 
taki "pomysł na parafię" po-
winien mieć. Ale ważne jest 
również to, aby poznać naj-
pierw Parafian, "nauczyć się 
Ich" i później dopiero wyty-
czyć sobie konkretne dzia-
łania duszpasterskie i inne 
zamierzenia.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Lipiec przyniósł zmiany w sycewickiej parafii
W Y W I A D  K U R I E R A

W Widzinie wiedzą, jak dbać 
o miejscowość

Estetyka ścisłego centrum Widzina poprawia się nie tylko za sprawą działań 
realizowanych przez samorząd, ale także dzięki inicjatywom mieszkańców. 

Październik 2010. Panie z Widzina decydują się na to, by pieniądze uzyskane 
jako nagroda za zwycięstwo w ostatniej edycji konkursu na wieniec dożyn-
kowy przeznaczyć na małe zmiany w krajobrazie swojej miejscowości. Efekty 
ich decyzji widać do dziś mijając jedyne rondo, które znajduje się w Widzinie. 
Posadzone w tym miejscu kompozycje kwiatów cieszą oko mieszkańców.

Czerwiec 2018. Wśród pań, które w ubiegłym roku przygotowały najpięk-
niejszy wieniec dożynkowy, rodzi się idea kontynuacji działań związanych 
z upiększaniem miejscowości. Tym razem decydują się na odnowienie ogro-
dzenia otaczającego kapliczkę.

- Zakupiłyśmy materiał, który miał posłużyć do wykonania ogrodzenia. 
Spotkałyśmy się z ogromną życzliwością pana Tadeusza Szajnera, który posta-
nowił poświęcić swój czas, by wykonać całą konstrukcję – przyznaje Elżbieta 
Czarnuch, mieszkanka Widzina, a zarazem instruktor miejscowej świetlicy.

Miejscowe gospodynie już teraz, po cichu, pracują nad koncepcją na ko-
lejny wieniec dożynkowy, który pozwoliłby im wygrać i zdobyć środki na na-
stępne działania. 
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DROGOWE INWESTYCJE W TOKU 
REALIZACJI – rok 2018

1) Budowa dróg gminnych 
– ulicy Kwiatowej i Konwa-
liowej w Kobylnicy.

Wartość robót budowla-
nych: 898 322 zł.

Równolegle na Osiedlu 
Kwiatowym realizowane jest 
zadanie inwestycyjne zwią-
zane z budową oświetlenia 
drogowego w ciągach ulic: 
Kwiatowej, Konwaliowej, 
Rumiankowej i Krokusowej.

Wartość robót elektrycz-
nych: 156 479 zł.

2) Przebudowa dróg gmin-
nych w miejscowości Lulemi-
no wraz z przebudową sieci 
kanalizacji deszczowej.

Wartość robót budowla-
nych: 1 647 021 zł.

Przedmiotowe zadanie in-
westycyjne jest współfinan-
sowane ze środków Europej-

skiego Funduszu Rolnego 
na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich w ramach Pro-
gramu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014 – 
2020 w ramach poddzia-
łania „Wsparcie inwestycji 
związanych z tworzeniem, 
ulepszaniem lub rozbudową 
wszystkich rodzajów małej 
infrastruktury, w tym inwe-
stycji w energię odnawialną 
i w oszczędzanie energii.”

Wartość dofinansowania 
to 63,63 %.

Dzięki owocnym rozmo-
wom władz Gminy z przed-
stawicielami Polskiej Spół-
ki Gazownictwa Oddział 
w Koszalinie w trakcie ro-
bót ziemnych związanych 
z przebudową sieci kanali-
zacji deszczowej kompaty-
bilnie budowana była sieć 
gazowa wraz z przyłączami 

do przyległych nierucho-
mości, celem kompleksowej 
budowy infrastruktury tech-
nicznej w Luleminie.

3) Przebudowa drogi 
gminnej – ulicy Głównej 
w Widzinie, na odcinku od 
wysokości pętli autobuso-
wej do wysokości skrzyżo-
wania z drogą gminną – uli-
cą Polną, wraz z budową 
sieci kanalizacji deszczowej 
w ciągach dróg gminnych – 
ulic Głównej i Polnej.

Wartość robót budowla-
nych: 629 991 zł.

4) Przebudowa drogi po-
wiatowej Nr 1152 G Dobrzę-
cino – Komorczyn – Etap II.

Dzięki wzorowej współ-
pracy z Powiatem Słupskim 

realizujemy kolejną in-
westycję drogową na 
terenie Gminy Kobyl-
nica. Drugi etap robót 
budowlanych pomiędzy 
Dobrzęcinem a Komorczy-
nem stanowi kontynuację 
robót budowlanych  z roku 
2015 i pozwoli na komplek-
sowe zakończenie przed-
miotowego zadania inwe-
stycyjnego.

Wartość robót budowla-
nych: 595 000 zł, w tym:

• udział finansowy Gmi-
ny: 297 500 zł (50%),

• udział finansowy Po-
wiatu: 297 500 zł (50%).

Wartość wszystkich 
trwających robót budow-
lanych: 3 926 813 zł.
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Spotkanie autorskie z Mirosławem 
Ikonowiczem w GBP w Kobylnicy

"Pohulanka" opisuje 
ostatnie chwile, gdy wie-
loetniczne Wilno utrzy-
mywało, jakby magicznie, 
równowagę pomiędzy 
tworzącymi miasto spo-
łecznościami Polaków, Ży-
dów i Litwinów. Nie zawsze 

oznaczało to wzajemną 
miłość, przeciwnie, były 
to raczej żywioły ze sobą 
rywalizujące, ale zrośnięte 
wspólną historią. W "Po-
hulance" może najbardziej 
dramatyczne chwile, to 
te, gdy przez miasto prze-

chodzą wileńscy Żydzi 
w drodze do Ponar, gdzie 
rozstrzelano niemal całą 
żydowską społeczność 
miasta.

Spotkanie, które prowa-
dził Andrzej Obecny było 
też okazją do wspomnień 

autora z czasów gdy miesz-
kał po wojnie w Słupsku. 

Mirosław Ikonowicz - 
dziennikarz, reporter, wie-
loletni korespondent PAP 
za granicą m.in. w Sofii, Ha-
wanie, Madrycie i Londynie. 
Prywatnie jest ojcem Piotra 

Ikonowicza i Magdy Ges-
sler.  Ikonowicz Jest auto-
rem książek: Hiszpania bez 
kastanietów (1971), Wyspa 
nadziei (1973), Zawód: ko-
respondent (2007), Angola 
Express (2009), Hombre Ka-
puściński (2011).

Informujemy, że Wojewódz-
ki Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Gdańsku 
w dniu 29.06.2018 roku unieważ-
nił konkurs pn.: „Czyste powietrze 
Pomorza” (edycja 2018) w związku 
z planowanym uruchomieniem 
nowego Krajowego Programu 
„Czyste Powietrze” realizowanego 
przez Narodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
(NFOŚiGW) wspólnie z 16 Woje-
wódzkimi Funduszami Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
(WFOŚiGW), celem poprawy jako-
ści powietrza w Polsce. Planowany 
jest dziesięcioletni okres wdrażania 
programu, tj. na lata 2018-2029 
obejmujący dofinansowanie na 
realizację inwestycji w zakresie 
modernizacji instalacji grzewczych 
w budynkach jednorodzinnych. 
Dofinansowanie udzielane będzie 
bezpośrednio osobom fizycznym. 
Dla wnioskodawców planowane 
jest przeprowadzenie w poszcze-
gólnych gminach cyklu szkoleń, 
między innymi w zakresie pisania 
wniosków do Krajowego Programu 
„Czyste Powietrze”.

Zapraszamy na kolejna edycję 
Duathlonu i Maratonu MTB w Ko-
bylnicy! Wystartuj na niesamowi-
tych trasach MTB i sprawdź się na 
wymagających odcinkach duath-
lonowych, łącząc bieganie i jazdę 
na rowerze. Wolisz sam rower? Nie 
ma problemu - przygotowaliśmy 
dwa dystanse do wyboru.

Niesamowita atmosfera, profe-
sjonalna organizacja, wspaniali lu-
dzie i mnóstwo zabawy - to właśnie 
jest Puchar Bałtyku.

DUATHLON
8 km biegiem + 25 km rowerem + 
4 km biegiem

MARATON MTB MEGA
50 km rowerem

MARATON MTB MINI
25 km rowerem

PROGRAM MINUTOWY
08.00 – 10.00 – zapisy, odbiór 
pakietów startowych
10.35 – otwarcie strefy zmian 
Duathlonu
10.45 – otwarcie sektora startowe-
go Duathlonu
11.00 – start MTB MEGA
11.05 – start MTB MINI
11.08 – start Duathlonu
14.30 – dekoracja zawodników
Zgłoszenia przyjmowane są drogą 
elektroniczną,  przez formularz 
dostępny na stronie: www.elektro-
nicznezapisy.pl. 
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Zwrot podatku ak-
cyzowego dla rolni-
ków w 2018 roku

Procedura i warunki ubiegania 
się o zwrot podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędo-
wego wykorzystywanego do pro-
dukcji rolnej w 2018r.

Zwrot podatku akcyzowego 
przysługuje producentowi rolne-
mu, który jest posiadaczem go-
spodarstwa rolnego.

Przez producenta rolnego 
uważa się osobę fizyczną, osobę 
prawną lub jednostkę organiza-
cyjną nieposiadającą osobowości 
prawnej, będącą posiadaczem go-
spodarstwa rolnego w rozumieniu 
przepisów ustawy o podatku rol-

nym. Składający wniosek o zwrot 
podatku akcyzowego wykorzysty-
wanego do produkcji rolnej musi 
m.in. być posiadaczem gospodar-
stwa rolnego w momencie składa-
nia wniosku.

Kwota zwrotu 
podatku zależy od:
1. Ilości zakupionego oleju na-

pędowego (na podstawie zgroma-
dzonych faktur VAT) – 86 litrów na 
1 ha użytków rolnych. 

2. Wysokości ustalonej na dany 
rok stawki zwrotu podatku akcy-
zowego na 1 litr oleju napędowe-
go (w roku 2018 stawka zwrotu 
podatku wynosi 1,00 zł na 1 litr 
oleju - Rozporządzenie Rady Mini-
strów z dnia 17 listopada 2017r.).

3. Wysokości rocznego limitu 
(86,00 zł za 1 hektar) ustalonego 

dla rolnika w zależności od: 
• ilości posiadanych użytków 

rolnych będących w posiadaniu 
lub współposiadaniu producenta 
rolnego określonej w ewidencji 
gruntów i budynków wg stanu na 
dzień 1 lutego danego roku, 

• stawki zwrotu podatku akcy-
zowego.

Przy ustalaniu rocznego limitu 
nie bierze się pod uwagę: 

1. Gruntów rolnych, na których 
zaprzestano produkcji rolnej (tj. 
zaprzestanie nastąpiło na podsta-
wie decyzji o wyłączeniu gruntów 
z produkcji rolnej). 

2. Gruntów zajętych na prowa-
dzenie działalności gospodarczej 
innej niż rolnicza (tj. innej niż pro-
dukcja roślinna i zwierzęca). 

Aby uzyskać zwrot podatku ak-
cyzowego należy:

1. Złożyć w terminie od 1 SIERP-
NIA 2018r. do 31 SIERPNIA 2018r. 
do Urzędu Gminy w Kobylnicy 
wniosek o zwrot podatku akcy-
zowego wg załączonego wzoru 
(wzór wniosku określa Rozporzą-
dzenie Ministra Rolnictwa i Roz-
woju Wsi z dnia 28 czerwca 2013r.). 

2. Do wniosku należy dołączyć 
faktury VAT za zakupiony olej 
napędowy w okresie 6 miesięcy 
przed terminem złożenia wniosku 
tj. w okresie od 1 LUTEGO 2018r. 
do 31 LIPCA 2018r. Faktury VAT 
muszą być wystawione na osobę 
będącą płatnikiem podatku rolne-
go (wnioskodawcę).

Wypłata zwrotu podatku na-
stąpi w m-cu październiku 2018r. 
gotówką w kasie tut. Urzędu lub 
przelewem na rachunek bankowy 
wnioskodawcy .

Kobylnicką książnicę odwiedził Mirosław Ikonowicz. Spotkanie z czytelnikami było oka-
zją do rozmów o dotychczasowej pracy pisarza i dziennikarza. Nie zabrakło również 
dyskusji o jego ostatniej książce pt. „Pohulanka”.
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Festyn w Reblinie. Integracja i wspólna zabawa
7 lipca 2018 roku Stowarzyszenie „Aktywni Mieszkańcy Gminy Kobylnica” 
zorganizowało wspaniały festyn w Reblinie. Celem imprezy była integracja 
lokalnej społeczności oraz oficjalne otwarcie działalności Stowarzyszenia.

Punktualnie o godzi-
nie szesnastej pani Prezes 
Stowarzyszenia - Elżbieta 
Surmacz wraz z Sekreta-
rzem - panią Sabiną Słabą 
otworzyły festyn, który jak 
się później okazało trwał 
aż do białego rana. Z za-
proszenia skorzystali nie 
tylko mieszkańcy samego 
Reblina, ale i okolicznych 
miejscowości – w tym na-
wet z sąsiedniej Gminy 
Słupsk, z miejscowości Re-
dęcin i Gac.

Na początku Wójt Gminy 

Kobylnica - Leszek Kuliń-
ski - wraz z panią Prezes 
Stowarzyszenia - Elżbietą 
Surmacz częstowali przy-
byłych gości smacznym 
tortem oraz lampką szam-
pana. Następnie wszyscy 
mogli skorzystać z różno-
rodnych atrakcji w trakcie 
trwania festynu. Instruk-
torzy Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy przygotowali liczne 
zabawy, turnieje oraz kon-
kursy dla dzieci, młodzieży 
oraz dorosłych. Pracownicy 

Gminnej Biblioteki Publicz-
nej zorganizowali kiermasz 
książek. Strażacy z OSP 
w Sycewicach zapraszali 
i częstowali watą cukrową 
oraz popcornem. Z kolei 
druhowie i druhny z OSP 

z Lubunia zaprezen-
towali pokaz strażacki 
z wykorzystaniem specja-
listycznego sprzętu. Swoje 
wyposażenie, wykorzysty-
wane w trakcie codziennej 
służby, zademonstrowali 
również funkcjonariusze 
z posterunku w Kobylni-

cy. Fantastyczną zabawę 
taneczną, aż do białego 
rana poprowadził zespół 
muzyczny: Eliza i Sławek 
„Volare Show” ze Słup-
ska. Roztańczone pary nie 
schodziły z parkietu.

Stowarzyszenie ser-
decznie dziękuje wszyst-
kim, którzy przyczynili się 
do organizacji imprezy: 
Gminie Kobylnica, Gmin-
nemu Centrum Kultury 

i Promocji w Kobylnicy, 
PHUP „STOL - BUD” z Ko-
bylnicy - p. Tomaszowi Ce-
zaremu Czarnowskiemu, 
Studiu „Swatek Tattoo” - p. 
Annie i Karolowi Swatow-
skim, „Jump 2 Sky” z Bo-
lesławic, Salonowi „SPA in 
HOME” - p. Katarzynie 
Urbanek, Wędlinom Toł-
łoczko z Kruszyny, Salono-
wi fryzjerskiemu „U MONI” 
- p. Monice Łyżwińskiej, 

Zakładowi Handlowo 
- Usługowemu „Elektro-
projekt” ze Słupska  - p. 
Czesławowi Kubicz, Stra-
żakom z OSP w Lubuniu 
i Sycewic oraz mieszkań-
com Reblina.

Zarząd i członkowie 
Stowarzyszenia dziękują 
wszystkim obecnym za 
wspaniałą zabawę. 

Lp. Nazwa zadania UWAGI

1 Park rekreacyjno-sportowy w Zębowie (Grupa 2) przyjęte

2 Doposażenie placu zabaw przy ul. Polnej / Krzywej w Kobylnicy (Grupa 5) przyjęte

3 Park Dębowy w Widzinie (Grupa 3) przyjęte

4 Żyj zdrowo i na sportowo - budowa kompleksu sportowo-rekreacyjnego w Kruszy-
nie (Grupa 2)

przyjęte

5 Kontynuacja i rozbudowa placu zabaw we Wrzącej (Grupa 3) przyjęte

6 Rozbudowa i modernizacja altany z grillem w Luleminie (Grupa 1) przyjęte

7 Rozbudowa placu zabaw i strefy rekreacyjno-sportowej w Bolesławicach (Grupa 3) przyjęte

8 Sierakowo buduje miejsce spotkań – etap II (Grupa 2) przyjęte

9 Budowa boiska treningowego dla wszystkich grup piłkarskich z Kobylnicy przy ul. 
Wodnej (Grupa 5)

przyjęte

10 Szlak edukacyjno-sportowy po Kwakowie (Grupa 4) przyjęte

11 Budowa parku rekreacyjnego w Zagórkach (Grupa 2) przyjęte

12 Budowa boiska wielofunkcyjnego przy placu zabaw w Runowie Sławieńskim (Grupa 2) przyjęte

13 Budowa placu sportowo-rekreacyjnego w Kobylnicy przy ul. Stefczyka – II etap (Grupa 5) przyjęte

KoBO 2019 - ZAKOŃCZONO WERYFIKACJĘ ZADAŃ
Lista projektów zakwalifikowanych do kolejnego etapu.

Zgodnie z przyjętym harmonogramem, 20 lipca 2018 roku zakończył się proces weryfikacji 
wszystkich zgłoszonych projektów zadań infrastrukturalnych i społecznych w zakresie speł-
nienia warunków określonych w Zasadach KoBO 2018, będących załącznikiem nr 1 do Zarzą-
dzenia Nr 75/2018 Wójta Gminy Kobylnica z dnia 05.04.2018r. 

Zespół Koordynujący KoBO 2019 zakończył weryfikację wszystkich projektów zgłoszo-
nych w ramach Kobylnickiego Budżetu Obywatelskiego. Pozytywną ocenę uzyskało 26 
zadań. 

To one zostaną poddane pod głosowanie, które odbędzie się w dniach 06 sierpnia – 27 sierpnia 
2018 roku.

 W związku z powyższym Zespół Koordynujący KoBO 2019 przedstawia poniżej listę wszystkich  
zadań. Przypominamy, że głosowanie rozpocznie się od 06 sierpnia 2018 roku i potrwa do 27 sierp-
nia 2018 roku.

Jednocześnie zapraszamy na stronę internetową www.kobylnica.wybiera.pl  
 Dziękujemy wszystkim za złożenie formularzy zgłoszeniowych na zadania do Kobylnickie-

go Budżetu Obywatelskiego 2019 i zapraszamy do głosowania oraz do uczestnictwa w kolej-
nych edycjach budżetu partycypacyjnego Gminy Kobylnica.

Poniżej lista projektów zakwalifikowanych do kolejnego etapu.

Lp. Nazwa zadania UWAGI

1 Grajmy i bawmy się oraz tańczmy podczas imprez w świetlicy wiejskiej we Wrzącej 
(Grupa 3)

przyjęte

2 Festyn rodzinny z okazji dnia dziecka w Zębowie (Grupa 2) przyjęte

3 Poznaj swojego sąsiada – turniej miejscowości sąsiadujących z Widzinem (Grupa 3) przyjęte

4 Festyn rodzinny w Kruszynie pod hasłem „Od juniora do seniora” (Grupa 2) przyjęte

5 „Ćwicz z nami Luleminiankami” (Grupa 1) przyjęte

6 „Zimowa liga mistrzów” turniej piłki nożnej dla dzieci (Grupa 5) przyjęte

7 Festyn sportowo-rekreacyjny dla mieszkańców Sierakowa i Kończewa (Grupa 2) przyjęte

8 „Turniej wakacyjny” turniej piłki nożnej z okazji pożegnania lata (Grupa 5) przyjęte

9 „W zdrowym ciele zdrowy duch” – plac zabaw i rekreacji w Bolesławicach (Grupa 3) przyjęte

10 Piknik rodzinny w Lubuniu – spotkanie integracyjne (Grupa 2) przyjęte

11 Festyn rodzinny w Zagórkach (Grupa 2) przyjęte

12 Doposażenie pracowni komputerowej w świetlicy wiejskiej w Widzinie (Grupa 3) przyjęte

13 Turniej piłki nożnej w Kończewie o puchar Wójta Gminy Kobylnica (Grupa 4) przyjęte

Zadania infrastrukturalne Zadania społeczne
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Baran 
21.03 – 20.04

Masz dobry 
czas na polep-
szenie komu-

nikacji z innymi. Podejmij 
wysiłek w kwestii niespeł-
nionych marzeń i oczeki-
wań, a uda Ci się osiągnąć 
cel. Finanse – początek 
miesiąca nieco nerwowy, 
ale wkrótce wszystko wró-
ci do normy. Pod koniec 
miesiąca skorzystaj z poja-
wiającej się okazji. Warto. 
Praca – postaraj się zmie-
nić wizerunek, a efekty 
Cię zaskoczą pozytywnie. 
Dom – zdecyduj, którymi 
sprawami musisz zająć się 
w pierwszej kolejności, 
by uniknąć napięć. Miłość 
– uwierz, że wszystko mo-
żesz. Potrzebna jest konse-
kwencja w działaniu. Karta 
Tarota: / Cesarz/ - poczu-
jesz twardy grunt pod no-
gami. Twój los: wymaga od 
Ciebie trochę cierpliwości. 
Dobra rada: Nie wyolbrzy-
miaj spraw, które wynikają 
z naturalnego biegu życia.

Byk 
21.04 – 21.05

Twoje sukce-
sy zależą od 
umiejętności 

utrzymywania spokoju 
i harmonii wewnętrznej 
wbrew temu, co się wy-
darzy. Z tą umiejętnością 
możesz osiągnąć wszyst-
ko, do czego będziesz dą-
żyć. Finanse – masz dobry 
czas na uporządkowanie 
zaległych kwestii. Praca 
– pojawiać się będą szczę-
śliwsze opcje, co sprawi, 
że dotychczasowe zajęcia 
sprawiające Ci trudności 
będą znikać. Dom – wszel-
kie nieporozumienia usta-
ną, a nowe sytuacje będą 
sprzyjać naprawianiu 
szkód. Miłość – masz dobry 
czas, wystarczy otworzyć 
serce. Karta Tarota: /Dzie-
wiątka Kielichów/ - uważaj 
na oszusta. Twój los: Naucz 
się korzystać z życia. Dobra 
rada: przeszkody nadają 
kierunek Twojej drodze.

Bliźnięta 
22.05 –21.06

Pozwól sobie 
na refleksje 
i zastanów 

się, czego tak naprawdę 
potrzebują Twoja dusza 
i serce i podążaj za tym. 
Finanse – staraj się wyda-
wać pieniądze z większą 

ostrożnością. Większe wy-
datki odłóż na później. 
Praca – szczęści Ci dopi-
suje. Staraj się w relacjach 
międzyludzkich doprowa-
dzić do pokojowego roz-
wiązywania konfliktów. 
Dom – włożysz dużo pracy 
w kształtowanie nowego 
otoczenia, przyniesie Ci 
to wiele satysfakcji. Twoja 
kreatywność zmobilizuje 
Cię do stworzenia więk-
szego komfortu psychicz-
nego i fizycznego. Miłość 
– rozluźnij się i ze swobo-
dą przyjmuj zmiany, Twój 
konserwatyzm w miłości 
nie pomaga. Karta Tarota: 
/ Paź denarów / - młody 
człowiek może stworzyć 
problemy w rodzinie. Twój 
los: Musisz podjąć decyzje 
kształtujące przyszłość. 
Dobra rada: Odpocznij 
i zregeneruj siły.

Rak 
22.06 –22.07

Masz we-
w n ę t r z n y 

konflikt sam ze sobą, co 
sprawia, że nieświado-
mie wchodzisz w konflikty 
z otoczeniem. Uspokój się 
i świat zewnętrzny zacznij 
postrzegać pozytywnie. 
A ludzie będą Ci sprzyjać 
i sytuacje poukładają się 
po Twojej myśli. Finanse 
– będą pojawiać się do-
bre okazje, ale Ty musisz 
podejmować konkretne 
kroki. Praca – z biegiem 
miesiąca Twój zapał ma-
leje, a wzrasta zniechęce-
nie. Jednakże Ty musisz 
działać, bo sytuacja będzie 
zmuszać Cię do zmian. 
Działaj wbrew temu, co 
się wydarzy. Dom – przed 
Tobą możliwy remont 
ogólny lub naprawy róż-
nych rzeczy. Miłość – bądź 
konsekwentny i cierpliwy, 
a wkrótce wszystkie wąt-
pliwości się wyjaśnią. Kar-
ta Tarota: /As Mieczy / - cze-
ka Cię nagła zmiana. Twój 
los: Musisz podchodzić do 
wszystkiego z większym 
poczuciem humoru. Dobra 
rada: Słuchaj swego we-
wnętrznego głosu. 

Lew 
23.07 – 23.08

Pr z e j d z i e s z 
t r a n s f o r -

mację wewnętrzną, która 
zmusi Ciebie do pozosta-
wienie smutków daleko 
za sobą i budowania ra-
dości życia i harmonii we-
wnętrznej. Finanse – Twoje 

wysokie poczucie własnej 
wartości pomoże Ci zapa-
nować nad przepływem 
pieniędzy i będzie coraz 
lepiej. Praca – przestań 
mieć oczekiwania, weź 
sprawy w swoje ręce, a po-
czujesz się zwycięzcą. Dom 
– mimo że niektóre spra-
wy się komplikują, a Ty 
bądź konsekwentny i nie 
przejmuj się. Zamierzony 
cel w końcu osiągniesz. 
Miłość – z jednej strony 
chcesz stabilizacji, a z dru-
giej pragniesz nowości. 
Jeżeli zdecydujesz się na 
zmiany, to pamiętaj, aby 
utrzymać grunt pod noga-
mi. Karta Tarota: /Rycerz 
Mieczy/ - uważaj na spółki 
i pożyczki. Twój los: naucz 
się przyjmowania pomo-
cy od innych. Dobra rada: 
Masz w sobie wewnętrzną 
mądrość, na której możesz 
polegać. 

Panna 
24.08 – 23.09

Z a p o m n i j 
o przeszłości 

i otwórz serce, a wszyst-
kie Twoje sprawy będą się 
powoli prostować. Finanse 
– masz pewne plany, które 
są właściwe. Uwierz w sie-
bie i zacznij konsekwent-
nie dążyć do celu mimo 
pojawiających się proble-
mów. Praca – pewne nie-
spodziewane wydarzenia 
będą Ciebie mobilizować 
do większego skupienia 
i lepszej organizacji. Ak-
tualne wydarzenia kreu-
ją Ciebie i Twoją pracę. 
W drugiej połowie miesią-
ca czekają Cię szczęśliwe 
zbiegi okoliczności. Dom 
– nie zmuszaj się do sie-
dzenia w domu. Wybierz 
się w jakąkolwiek podróż, 
a zobaczysz jak dobrze 
Ci to zrobi. Miłość – nie 
ma tego złego, co by na 
dobre nie wyszło. Karta 
Tarota: / Głupiec / - po-
czątek nowego. Twój los: 
wymaga od Ciebie więk-
szej różnorodności. Do-
bra rada: Uwierz, że masz 
dużo uroku osobistego.

Waga 
24.09 – 23.10

Jeśli nie 
z m i e n i s z 

swojego podejścia do 
innych (zbyt emocjonal-
nego), to nawet proste 
sprawy mogą się bardziej 
komplikować. Postaraj się 
być miły i przyjacielski, 
a osiągniesz wiele celów, 

które były trudne do osią-
gnięcia. Finanse – to dobry 
czas na pozbycie się wielu 
problemów. Odpowied-
nie działania pomogą Ci 
zbudować solidne funda-
menty na przyszłość finan-
sową. Praca – na począt-
ku miesiąca wykorzystuj 
sprzyjające zbiegi okolicz-
ności. Pod koniec sierpnia 
uzyskasz konkrety i wiele 
spraw się wyjaśni. Dom – 
w połowie miesiąca mogą 
pojawić się problemy, ale 
pod koniec sierpnia zo-
staną rozwiązane. Miłość 
– wystarczy tylko otwarcie 
o wszystkim porozmawiać. 
Karta Tarota: / Umiarko-
wanie / - poczujesz dobry 
wpływ życzliwych ludzi. 
Twój los: wymaga od Cie-
bie racjonalnego myślenia 
i podejmowania mądrych 
decyzji. Dobra rada: Za-
wsze możesz coś zmienić. 
Wystarczy chcieć. 

Skorpion 
24.10 – 22.11

Zmień swój 
d o t y c h c z a -

sowy sposób postrzega-
nia rzeczywistości. Uwierz 
w swoje powodzenie i nie 
bagatelizuj tego, co przed-
stawia się dla Ciebie bar-
dzo dobrze. Los Ci sprzy-
ja – uwierz w to. Finanse 
– wprowadzenie jakich-
kolwiek zmian w pozyski-
waniu pieniędzy sprawi, 
że wiele możesz na tym 
zyskać, pod warunkiem, że 
będziesz działać w grani-
cach bezpieczeństwa. Pra-
ca – uwierz w siebie, gdyż 
masz zdolności od ciebie 
zależy, jak je wykorzystasz 
i kogo zmobilizujesz do 
pomocy. Dom – pierwsza 
połowa miesiąca jest do-
bra dla wszelkich zmian, 
zarezerwuj drugą połowę 
na odpoczynek. Miłość – 
jeżeli pojawią się jakiekol-
wiek zmiany nie zaburzą 
dotychczasowej stabilno-
ści związku. Karta Tarota: 
/ Pustelnik/ - kieruj się roz-
wagą przy podejmowaniu 
decyzji. Twój los: Pozwalaj 
sobie na radość i przyjem-
ność. Dobra rada: Pamię-
taj, że zawsze jest wyjście 
z każdej sytuacji. 

Strzelec 
23.11–21.12

Jeżeli za-
angażujesz 
się całym 

sobą w jakiś projekt lub 
ideę zaczniesz rozwijać 

skrzydła i będziesz mieć, 
z czego czerpać energię. 
Finanse – środek miesią-
ca dość stresujący jednak 
daj się ponieść emocjom, 
gdyż wszystko się ustabi-
lizuje pod koniec miesią-
ca. Początek miesiąca też 
dość dobry. Praca – mogą 
pojawić się zmiany, które 
uwarunkują Twoją dalszą 
karierę. Zaufaj temu, co 
się wydarzy. Dom – mo-
żesz czuć się bezpiecznie 
w kwestiach rodzinnych. 
Sprawy idą w zadawalają-
cym tempie. Miłość – panu-
jesz nad sytuacją, ale spra-
wy mogą się lepiej ułożyć, 
jeżeli przestaniesz się kur-
czowo trzymać dotychcza-
sowych zasad. Przestań się 
upierać przy swoim. Karta 
Tarota: / Czwórka buław 
/ - idą szczęśliwe zmiany. 
Twój los: Naucz się cierpli-
wości i uwierz we własne 
możliwości. Dobra rada: 
Pamiętaj, że fortuna kołem 
się toczy.

Koziorożec 
22.12 – 20.01

Zapamiętaj, 
że Twoja siła 
jest w decy-

zyjności. Kiedy już podej-
miesz decyzję, odzysku-
jesz wewnętrzny spokój. 
Dąż do konsekwentnej 
realizacji podjętych de-
cyzji. Finanse – pierwsza 
połowa mimo chaosu 
dość owocna, a w drugiej 
połowie może pojawić się 
parę niewiadomych, ale 
mimo to załatwisz zaległe 
sprawy. Praca – przestań 
obawiać się zmian, wpro-
wadzaj je. Wykorzystuj 
możliwości, które poja-
wiły się wcześniej, ale Ty 
z nich nie skorzystałeś. 
Z wiadomych tylko Tobie 
powodów. Dom – domow-
nicy liczą na Ciebie, więc 
uwierz w siebie, weź spra-
wy w swoje ręce i pokieruj 
bliskimi. Miłość – bądź 
dobrej myśli, wszystko się 
poukłada. Karta Tarota: 
/ Trójka Denarów/ - dbaj 
o finanse. Twój los: To od-
waga i samozaparcie. Do-
bra rada: Zawsze pamię-
taj o swoich sukcesach. 

Wodnik 
21.0118.02

W Twoim 
życiu będą 
się powta-

rzać różne informacje 
lub sytuacje podobne do 
siebie, ale jakby w trochę 

innych scenariuszach. Te 
powtórzenia są dla Cie-
bie znakami, nie lekceważ 
ich, gdyż one pokazują co 
dla Ciebie jest ważne. Fi-
nanse – korzystaj ze swo-
jej intuicji. Zaufaj starszej 
kobiecie, ona Ci pomoże. 
Praca – zmuszony bę-
dziesz do podjęcia rady-
kalnych działań. Mimo 
oporu innych nie ustę-
puj, bądź konsekwentny. 
W końcu okaże się, że 
Twoje postępowanie było 
słuszne. Dom – lepiej dla 
Ciebie byś przestał być 
zbyt radykalnym, zmie-
nił zdanie i ucieszył się 
z niespodzianki / którą 
postrzegać możesz nega-
tywnie /, ale to napraw-
dę miła niespodzianka. 
Miłość – w odpowiednim 
czasie dotrą do Ciebie 
właściwe informacje. Kar-
ta tarota: /Rycerz kieli-
chów/ - nieporozumienia. 
Twój los: Wymagać będzie 
od Ciebie wzięcia odpo-
wiedzialności za innych. 
Dobra rada: Zapamiętaj, 
że przeszkody ćwiczą siłę 
Twego charakteru. 

Ryby 
19.02 – 20.03

Postaraj się 
zaufać swo-
jej intuicji, 

a załatwisz wiele spraw, 
które do tej pory spra-
wiały problemy. Możesz 
wbrew swoim obawom 
zbudować wspaniałe ży-
cie osobiste. Finanse – 
podejmij inicjatywę i za-
walcz o lepsze warunku 
finansowe. Możesz 
wywalczyć podwyżkę, 
premię lub otrzymać 
niespodziewany pre-
zent. Praca – sprawy za-
wodowe potoczą się dla 
Ciebie w korzystnym 
kierunku. Czekaj na do-
bre wiadomości. Dom – 
zmiany mogą wywołać 
niepokój i wątpliwości. 
Ale bez obaw – wyjdą 
wszystkim na dobre. 
Miłość – nie daj się po-
nieść iluzji, w każdym 
momencie stój twardo 
na ziemi. Karta Taro-
ta: /Piątka kielichów/ - 
Możliwe rozczarowanie. 
Twój los: Musisz zdobyć 
się na odwagę w podą-
żaniu za swoim szczę -
ściem. Dobra rada: Nie 
zapominaj o zaspakaja-
niu swoich potrzeb.

HOROSKOP
 na lipiec 2018

Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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Bez medalu, ale z cennym 
doświadczeniem wróciły z Zabrza
Zakończył się XXIV Finał Mistrzostw Polski Kinder+Sport. Trwający przez cały lipcowy weekend 
turniej był największą imprezą minisiatkówki w Europie. W Zabrzu wystartowały także reprezen-
tantki UKS Piasta Kobylnica. Nasze dziewczyny, Kinga Jęchorek i Nikola Łukomska, zajęły w nim 
ostatecznie 13 miejsce.

W całym turnieju wystarto-
wały 32 najlepsze pary z 16 
województw w kategoriach „2”, 
„3” oraz „4” dziewcząt i chłop-
ców, łącznie ponad 192 zespo-
ły i prawie 1000 zawodników 
i zawodniczek. Ogółem w całym 
cyklu Kinder+sport, trwającym 
w sezonie 2017/2018 ponad 44 
tysiące młodych zawodników 
i zawodniczek.  

- Nasze dziewczęta zostawiły 
po sobie bardzo dobre wraże-
nie, w każdym meczu walczyły 
i dały z siebie wszystko. Moż-
na śmiało powiedzieć, że gra 
dziewczyn była zdecydowanie 
lepsza niż zajęta lokata. Pecho-
wa 13 chyba w całości oddaje 
to, w jaki sposób ten turniej 
przebiegał dla Kingi i Nikoli. 
Dziewczyny były o "włos " od 
pierwszej ósemki, zdecydował 
słabszy bilans setów. Warto 
podkreślić, że zespoły, które 
z lepszym bilansem wygranych 
setów awansowały do najlep-

szej ósemki Mistrzostw, zajęły 
ostatecznie trzecie i czwarte 
miejsce w całym turnieju. Szko-
da, że dziewczynom nie udał się 
ten wyczyn, ponieważ wygrały 
mecz w grupie z późniejszymi 
brązowymi medalistkami MP, 
z zespołem z Nadarzyna 2:1 – 
przyznaje Michał Huzarski, tre-
ner kobylnickich siatkarek.

Bilans całego turnieju dla ko-

bylnickich siatkarek, to 8 wy-
granych i tylko trzy przegrane, 
bilans setów 17:11. 

- Śmiało można powiedzieć, 
że pomimo tylko trzynastego 
miejsca, dziewczyny zdobyły 
wielkie doświadczenie, zrobiły 
ogromny postęp oraz przeżyły 
wspaniałą przygodę – dodaje 
Huzarski.

W Zabrzu odbywały się rów-
nocześnie finały w pozostałych 
kategoriach dziewcząt i chłop-
ców. Imprezę w dniu finału pro-
wadziła etatowa para naszych 
spikerów na meczach siatków-

ki z Jackiem Magierą na czele. 
Ambasadorami tej imprezy byli 
V-ce Mistrzowie Świata w siat-
kówce mężczyzn z 2006 roku, 
Piotr Gruszka i Sebastian Świ-
derski. Gośćmi specjalnymi byli 
również rodzice uczestników, 
Mistrz Europy w siatkówce Woj-
ciech Grzyb, obecnie zawodnik 
Trefla Gdańsk oraz były repre-
zentant Polski i obecny Mistrz 
Polski z Anwilem Włocławek, 
koszykarz Szymon Szewczyk. 
Właśnie w kategorii "2" dziew-
cząt wygrała drużyna Jokera 
Świecie/Spartakusa Lniano, 
w której to drużynie grała cór-
ka Szymona Szewczyka, Wik-
toria Szewczyk. W kategorii 
"3" dziewcząt wygrała druży-
na z Wieliczki, w "4" najlepsze 
były siatkarki z Wałcza. W kate-
goriach chłopców "2" wygrała 
drużyna z Kędzierzyna Koźle, 
w kategorii "3" ekipa Bzury 
Ozorków, a w kategorii "4" Pla-
su Kielce. 

Ostateczna Klasyfikacja "2" 
dziewcząt: 

1. Joker Świecie/Spartakus  
        Lniano 

2. Dwójka Zawiercie 
3. GLKS Nadarzyn 
4. Rekord Zambrów 
5. Gorce Nowy Targ 
6. Salos Stajenki 
7. UKS Aleksandrów Łódzki 
8. SP Pępowo 
9. SMS Jastrzębie 
10. Łaskovia Łask 
11. Beta Błonie 
12. Zahir Wschowa 
13. UKS Piast Kobylnica 
14. Wieża Radków 
15. Ares Nowa Sól 
16. Piast Poniec

Drugie miejsce zajęła reprezentacja Gminy Kobylnica w 23.edycji Ogólnopol-
skiego Biegu Samorządowego „Bursztyn Jarosławca”. 

W lipcu, w nadmorskim Jarosławcu, od kilkunastu lat odbywają się zawody bie-
gowe, w których rywalizacja toczy się w różnych grupach i kategoriach. Oprócz 
dzieci i młodzieży, zawodowych biegaczy i amatorów, między sobą rywalizują tak-
że funkcjonariusze poszczególnych jednostek straży granicznej i samorządowcy.

To właśnie w klasyfikacji generalnej 23. edycji Ogólnopolskiego Biegu „Bursztyn 
Jarosławca” drugie miejsce wywalczyła reprezentacja Gminy Kobylnica. Okoliczno-
ściowy dyplom i puchar udało się wywalczyć dzięki dzielnej postawie całej druży-
ny: Doroty Miedzińskiej, Marty Prezlaty, Moniki Szymlek, Grzegorza Jopka, Kamila 
Stegienty, Remigiusza Ciereszko, Tobiasza Walawicza, Tomka Biela i Zdzisława Le-
sieckiego. 

  SPORT W SKRÓCIE

18 medali w 12 turniejach zdobyli zawodnicy Uczniowskiego Klubu Sportowego 
„Orzeł” Kończewo. To medalowy dorobek uzyskany tylko w ostatnich sześciu mie-
siącach. Ostatnie krążki udało się wywalczyć w Jezierzycach i Dąbrowie. 

Do bardzo udanych ostatnie sześć miesięcy mogą zaliczyć judocy z Kończewa. 
Właściwie każdy start reprezentantów Uczniowskiego Klubu Sportowego „Orzeł” 
kończy się sukcesem. Tak było również w czerwcu, kiedy medalowy dorobek po-
większono o krążki zdobyte przez młodych judoków w kolejnych zawodach.

13 czerwca trzech zawodników „Orła” wystartowało w kolejnej odsłonie zawo-
dów pod nazwą Rzut Ligi Szkolnej Judo. W Jezierzycach przyszło im rywalizować 
z rówieśnikami reprezentującymi szkoły ze Słupska oraz powiatu słupskiego.

- Mikołaj Kirko w wadze do 32kg zajął III miejsce, Maciej Jerszyński w wadze do 
39kg uplasował się na II miejscu natomiast Artur Zaborowski w wadze do 49kg wy-
walczył I miejsce – przyznaje Dorota Barcikowska, szkoleniowiec UKS „Orzeł”. 

To był ostatni w tym roku szkolnym rzut ligi judo. Od września rozpocznie się 
nowa edycja, w której młodzi judocy będą mogli zdobywać kolejne doświadczenie. 
Reprezentanci Gminy Kobylnica zapowiadają walkę nie tylko o medale indywidual-
ne, ale również o puchar w klasyfikacji drużynowej.

Zaledwie trzy dni po zakończeniu zmagań w Jezierzycach, srebrny medalista 
w wadze do 39 kg miał okazję do weryfikacji swoich umiejętności w XXII edycji Pu-
charu Polski Młodzików i Młodziczek oraz Ogólnopolskim Turniej Judo Pamięci Ewy 
Larysy Krause. Zawody w Dąbrowie potwierdziły spory talent Macieja Jerszyńskie-
go, który wywalczył pierwsze miejsce. 

- W turnieju reprezentował nas Maciej Jerszyński, który w wadze do 40kg był 
bezkonkurencyjny. Stoczył cztery walki wygrywając je przed czasem i ostatecznie 
zdobył złoty medal w grupie dzieci urodzonych w latach 2009 i młodsi – relacjonuje 
Dorota Barcikowska. 

Zawody w Dąbrowie były ostatnimi w tym roku szkolnym, w których rywalizo-
wali judocy z Kończewa. Choć najważniejszy jest systematyczny rozwój umiejętno-
ści młodych zawodników, to warto podkreślić imponujący dorobek medali, jakie 
w tym czasie wywalczyli podopieczni Doroty Barcikowskiej. I półrocze dla Orłów 
zakończyło się zdobyciem 18 medali w 12 turniejach judo. Przed zawodnikami 
jeszcze II półrocze i kolejne starty, a więc szans na powiększenie tego dorobku na 
pewno nie zabraknie.

Zapraszamy serdecznie nowych adeptów judo do zapisywania się i udział w tre-
ningach judo już od września 2018r. do Kobylnicy lub Kończewa.

W czterech gminach powiatu słup-
skiego oraz w Słupsku powstaje in-
frastruktura kajakowa wraz z oznako-
waniem wodnym i drogowym.

Wartość całego projektu opiewa 
na ponad 3 miliony złotych. W Gmi-
nie Kobylnica, która jest liderem ca-
łego przedsięwzięcia, powstają dwie 
przystanie kajakowe. Ich budowa po-
chłonie niemal 800 tysięcy złotych.

- Zakończyły się prace w Łosinie, 
pierwsi kajakarze już korzystają 
z przystani. Po ostatnich intensyw-
nych opadach deszczu przystań prze-
szła chrzest bojowy. Druga przystań 
w Lubuniu przy kamieniu papieskim 
zostanie oddana do dyspozycji kaja-
karzy niebawem – mówi Wójt Gminy 
Kobylnica, Leszek Kuliński.

Słupią przez Równinę Słupska

Przystań w Łosinie już zyskała sympatię kajakarzy. Cie-
kawe umiejscowienie i funkcjonalne rozwiązania sprawi-
ły, że wielu z nich już odwiedziło to miejsce. 


